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Triumf Dobřichovické 
divadelní společnosti

Na stránkách Informačního listu se v  minulých 
číslech polemizovalo o  tom, zda Dobřichovice 
nevydávají zbytečně mnoho peněz za kulturu 
a zda té kultury u nás není až příliš moc.

A já souhlasím – kultury v  Dobřichovicích je 
opravdu hodně a  dodám, že jen té nejlepší. Tak 
dobré, že zdaleka přesahuje hranice Dobřichovic 
a  sklízí jedno ocenění za druhým. Nyní mám na 
mysli konkrétně naši Dobřichovickou divadelní 
společnost, které se podařilo na Krajské divadelní 
přehlídce amatérských divadelních souborů 
v Sadské získat za představení Brouk v hlavě čtyři 
ze šesti hlavních ocenění!

Naši divadelníci převzali hlavní cenu za 
nejlepší inscenaci s přímou nominací na národní 
přehlídku do Vysokého nad Jizerou. Principál 
a zároveň režisér Petr Říha převzal hlavní cenu za 
nejlepší režii. Karel Král a Jiří Šafránek získali hlavní 
cenu za nejlepší mužský herecký výkon a  Petr 
Bendl obdržel čestné uznání za herecký výkon.

Všem, kteří se na inscenaci Brouka v  hlavě 
podíleli, chci moc a  moc pogratulovat! Je 
to výborná reprezentace nejen samotných 
dobřichovických ochotníků, ale i  celých 
Dobřichovic a za to všem patří velký dík.

Jako jeden z členů DDSky tedy na závěr přeji: 
Ať žije divadlo a to naše zvlášť!!!

Soudní spor o regulační plán

V prosincovém čísle Informačního listu jsem 
v  krátkém článku informoval o  napadení 
regulačního plánu centra Dobřichovic soudní 
žalobou. Regulační plán centra byl napaden 
v  mnoha bodech od systémových, jako je 
dodržení zákonů a  zadání, až po konkrétní 
regulativy, jako jsou třeba regulační čáry. V  tuto 
chvíli jsme již obdrželi písemný rozsudek. 
Regulační plán zůstává platný. Byl pořízen 
podle zákona. Hlavní principy jako výšky budov, 
stavební čáry, nebo procento zastavitelnosti 
zůstávají platné. Několik zpřesňujících části však 
soud vypustil.

V tuto chvíli jsme již obdrželi rozsudek, se 
kterým se nyní podrobně seznamujeme a  který 
však ještě nelze považovat za konečný. Obě strany 
nyní mají totiž možnost podat ve stanovené lhůtě 
tzv. kasační stížnost k  nejvyššímu správnímu 
soudu. Konečný verdikt tedy může doznat ještě 
změn v případě, že alespoň jedna ze stran využije 
možnosti podání tohoto opravného prostředku.

O konkrétních dopadech soudního sporu 
vás tedy budeme podrobně informovat až 

v okamžiku, kdy budeme mít k dispozici rozsudek, 
u něhož bude jisté, že je konečný.

Úklid Dobřichovic

V sobotu 8. dubna proběhl v  Dobřichovicích 
jarní úklid, pořádaný v rámci akce „Ukliďme svět, 
ukliďme Česko“. Rád bych organizátorům úklidu 
a všem, kteří se akce zúčastnili, velice poděkoval.

Rád bych též poděkoval těm, kteří pravidelně 
udržují prostor před svým pozemkem. O údržbu 
veřejné zeleně, tedy stříhání keřů, ošetřování 
stromů i  sekání trávy na větších plochách a  v 
centru města se starají technické služby a najaté 
firmy. Město však nemá však možnost pravidelně 
udržovat a  sekat krajnice podél všech ulic ve 
městě, kterých je, ač se to možná nezdá, celkem 
přes 60. Chtěl bych proto velice poděkovat všem 
lidem, kteří se starají nejen o  své zahrady, ale 
i  o prostor krajnice před ploty svých pozemků. 
Zároveň bych chtěl poprosit ty občany, v  jejichž 
silách a  možnostech je krajnice před svým 
pozemkem posekat, či uklidit, a dosud se o tyto 
plochy nestarali, aby tak občas učinili. I díky nim 
pak budou Dobřichovice opět o něco hezčí.

Všem občanům Dobřichovic přeji krásné jarní 
dny.

Petr Hampl

Výdaje na kulturu – poznámka 
k diskuzi při schvalování 
rozpočtu Dobřichovic na rok 
2017

Při schvalování rozpočtu města se na 
zastupitelstvu diskutovalo i  o kultuře a  výdajích 
do této oblasti v roce 2017. Protože se k tomuto 
v  posledních Informačních listech objevily 
informace, které nejsou přesné (např. údaj o tom, 
že výdaje na kulturu činí pouze 1.2% výdajů 
z  rozpočtu města), podívali jsme se na čísla 
v rozpočtu trochu podrobněji.

Orientace v  rozpočtu města, pokud jde 
o  kulturu, není úplně jednoduchá, protože 
oblast kultury je zahrnuta hned v  několika 
položkách rozpočtu. Výdajová stránka těchto 
kapitol je snadno dohledatelná, s  příjmy je to 
trošku komplikovanější, protože některé příjmy 
vzhledem k účetním pravidlům spadají do jiných 
kategorií (např. přijaté dotace), což je třeba mít 
na paměti. Město celkem na kulturu vydává mezi 
5-9% svého ročního rozpočtu (kolem 6 mil. Kč, 
přičemž část těchto výdajů je pokryta příjmy 
v  jednotlivých kategoriích, takže reálně město 
kulturu dotuje částkou okolo 4-4.8 mil. Kč ročně).

Pro srovnání, větší výdaje v  rozpočtu logicky 
směřují do oblasti školství (ZŠ), komunikací 

(údržba, výstavba, opravy), a  na činnost 
městského úřadu, celkové příjmy/výdaje města 
se pohybují v posledních pěti letech mezi 74-124 
mil. Kč (v závislosti na získaných dotacích).

Je jasné, že kulturní instituce a  akce obecně 
nemohou být vždy ziskové a  podpora města je 
v  oblasti kultury jednoznačně nutná a  žádoucí. 
Podíváme-li se na položky pokrývající oblast 
kultury, město tradičně každý rok rozděluje 
kolem 800 tis. Kč na grantech podporujících 
kulturní, společenský a  sportovní život (položka 
č. 3319), dalších zhruba 750 – 900 tis. Kč jde na 
menší kulturní akce pořádané přímo městem 
(divadélka pro děti, koncerty apod., část z těchto 
peněz směřuje i na plat zaměstnance městského 
úřadu, který akce organizuje, příjmy z  těchto 
akcí jsou logicky malé kolem 50 tis. Kč ročně; 
položka č. 3392), zhruba 600 tis. Kč směřuje na 
provoz městské knihovny (i zde logicky část 
výdajů směřuje na platy a povinná pojištění, pol. 
č. 3314) a v roce 2014 a  letos směřovalo na 600 
tis. Kč na péči o sochy, jejich usazení a sochařské 
sympozium, které se v těchto letech konalo (má 
konat, pol. 3329).

Největší výdajovou položkou v  rozpočtu 
z  oblasti kultury je pol. 3399, v  posledních 2 
letech 3.5 – 3.9 mil. Kč ročně, do které patří 
pronájem prostor zámku od Křižovníků (1 mil. 
Kč) a  dále pak velké kulturní akce města jako 

jsou ples, Vinařské slavnosti, Královský průvod, 
přičemž na příjmové straně této položky 
rozpočtu najdeme v  posledních 3 letech částku 
kolem 1.2 mil. Kč ročně (z čehož největší část tvoří 
příjmy ze vstupného – v  l. 2015 a  2016 kolem 
500 tis. Kč ročně, příjmy z  pronájmu zámku – 
kolem 350 – 360 tis. Kč ročně a  přijaté dary na 
jednotlivé akce 238 – 301 tis. Kč v r. 2015 – 2016). 
Některé z velkých akcí, např. Královský průvod se 
v posledních letech vedení města daří financovat 
z  různých dotací a  příspěvků, přičemž nesmíme 
zapomenout, že ne všechny dotace jsou účetně 
zahrnuty v této účetní položce.

Zcela jistě je podpora kultury něčím, na co 
mohou být Dobřichovice pyšné. Ve srovnání s jinými 
městy výdaje na kulturu v  průměru na jednoho 
obyvatele patří k těm vyšším (nikoliv ale nejvyšším, 
protože narozdíl od jiných měst Dobřichovice 
nespravují žádné instituce typu městské muzeum, 
divadlo, kulturní památky apod.).

Na druhou stranu je ale známo, že město 
v  budoucnosti čekají velké investice (výstavba 
kulturního sálu, nové radnice, hasičárny, 
pečovatelského domu). Tudíž není zcela od věci 
ptát se, jestli není možné někde ušetřit, i  když 
je jasné, že u  většiny položek v  oblasti kultury 
nejsou větší úspory logicky možné, a ani žádoucí 
(knihovna, granty, malé akce pořádané městem 
např.). Ale např. u položky 3399 (pronájem zámku 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Obrázek na titulní straně: Jaro dorazilo i ke křižovnickému zámku. Foto Hynek Moravec
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a velké akce) je možné diskutovat o tom, zda by 
nebylo vhodné se o nějaké úspory pokusit (např. 
pokusit se o  vyšší výnosy z  nájemného), stejně 
tak se mohou lišit názory na to, zda má město 
financovat Sochařské sympozium samo, zda není 
možné získat na jeho podporu nějaké sponzory 
či dotace, jako se to děje u  jiných akcí a  jako se 
dělo i  v minulosti. Taková diskuze by rozhodně 
neměla být vnímána jako něco rouhačského (a to 
v žádné části rozpočtu) a je nám velmi líto, že se 
to tak bohužel děje.

Vzhledem k rozsáhlosti zde není možné uve-
řejnit tabulku s  podrobnějšími čísly z  rozpočtů 
/ výsledků hospodaření na toto téma, nicméně 
zájemci ji mohou najít na internetu na adrese 
https:// ulozto.cz / !Roypm6IKS8br / kultura-dob-
richovice 2011-17-xlsx, případně získat zdrojová 
čísla z  finančních výsledků a  rozpočtu z  webu 
města.

Za FOD Kristina Millerová

Fakta o žalobě na regulační 
plán

V Informačních listech 12/2016 v  článku 
„Napadení regulačního plánu u  soudu“ jsme se 
dočetli: „Dle mého názoru (starosta P. Hampl) je 
napadení RP velmi nešťastné a domnívám se, že 
nejde ani tak o boj za zájmy vlastníků nemovitostí, 
jako o zviditelnění se některých členů opozice.“

V článku se dále dočteme, „...... že spor mezi 
občany a  radnicí by mohl být řešen například 
žádostí o změnu regulačního plánu…….”.

Regulační plán byl i  přes řadu připomínek 
a  námitek většiny vlastníků v  Palackého ulici 
vyhlášen v  minulém volebním období dne 9. 
září 2014. V  té době byli členy zastupitelstva 
mj. pánové J. Abel, D. Havlík, J. Ježek, F. Kándl, P. 
Kaplan, J. Neubert, M. Pánek, J. Růžek, kteří hlaso-
vali pro přijetí RP a dosud zastupitelé jsou. Požádat 
o  změnu Regulačního plánu podle názoru pana 
starosty P. Hampla sice možné je, ale jaký by byl 
výsledek? Kdo by o  změně rozhodoval? Ti samí 
zastupitelé, kteří RP schválili? O změnách by jistě 
rozhodovala – jako ostatně o  dalších věcech – 
koaliční Rada města. V  Koaliční smlouvě obou 
vládnoucích stran se mj. uvádí: „Koaliční partneři 
budou ctít řádně schválené znění regulačních 
plánů (Východní zóna a Centrum) a nebudou pro-
sazovat jejich změnu“. Z  toho jasně vyplývalo, že 
jakoukoliv žádost o změnu regulačního plánu toto 
uskupení nemůže ani uskutečnit ani podpořit.

Většina vlastníků nemovitostí v Palackého ulici 
se proto rozhodla obrátit se na soud a  požádat 
o  přezkum vydaného rozhodnutí. Požádali Ing. 
arch. Martina Tunku, aby je ve sporu proti Městu 
Dobřichovice zastupoval. Soud proběhl 27. 1. 
2017 a  rozsudkem zrušil ve prospěch vlastníků 
ta ustanovení, která se dotýkají porušení vlast-
nických práv. Rozsudek byl v  písemné formě 
doručen 10. 4. 2017. Soudní rozhodnutí se vzta-
huje jen na ty vlastníky, kteří podali během pro-
jednávání Regulačního plánu jak připomínky, tak 
námitky.

Tomáš Koutník

Poznámka redakce:
V textu je nesprávně uvedeno, že: „Soudní 

rozhodnutí se vztahuje jen na ty vlastníky, kteří 

podali během projednávání Regulačního plánu 
jak připomínky, tak námitky.“

V rozsudku se však část označená jako 
Výrok  I  týká pouze pozemků, jejichž vlastník 
podal námitku a  zároveň je navrhovatelem 
žaloby, ale Výroky II a III se týkají celého regulač-
ního plánu. S dalšími výroky (č. IV a V) o zamítnutí 
bodů žaloby a o náhradách nákladů tento vztah 
nesouvisí.

FK

Výběr nového pořizovatele 
územního plánu

V zápise z rady města č. 40 ze dne 21. 3. 2017 se 
mohli občané dočíst o  schválení změny pořizo-
vatele územního plánu Dobřichovic, kterým byl 
dosud městský úřad Černošice – odbor územního 
plánování. Toto poměrně překvapivé rozhod-
nutí bylo odůvodněno zejména „neúměrnými 
průtahy v  procesu pořizování územního plánu“ 
a odchodem zaměstnankyně pořizovatele, která 
měla náš územní plán na starosti.

Na tomto místě je nejprve třeba objasnit roli 
pořizovatele územního plánu, která je v procesu 
jeho schvalování velmi důležitá. Pořizovatel celý 
proces pořízení územního plánu koordinuje 
a dohlíží na jeho zákonnost a soulad se zadáním. 
Ve spolupráci s  určeným zastupitelem (což je 
zvolený člen zastupitelstva, který je zástupcem 
města v  komunikaci s  pořizovatelem a  zpraco-
vatelem) a  vyhodnocuje připomínky občanů 
a stanoviska dotčených orgánů v rámci tzv. spo-
lečného jednání. Na tomto základě pak zajišťuje 
úpravu původního návrhu územního plánu zpra-
covatelem (tj. autorizovaným architektem, který 
územní plán zpracovává). Ve fázi před vypořádá-
ním připomínek občanů, které byly podány po 
společném jednání, se nyní nachází územní plán 
Dobřichovic.

Pořizovatel dále zajišťuje tzv. veřejné pro-
jednání upraveného územního plánu, na které 
přizve veřejnost obce, pro kterou je územní 
plán pořizován, dotčené orgány, zástupce kraj-
ského úřadu a sousedních obcí. Nejpozději do 7 
dnů ode dne veřejného projednání může každý 
uplatnit své připomínky nebo námitky. Připo-
mínku může podat kdokoliv, námitky, které mají 
větší právní váhu, pak pouze vlastníci pozemků 
a staveb, dotčených návrhem, oprávněný inves-
tor a zástupce veřejnosti. Připomínky i námitky 
se podávají u  pořizovatele ve lhůtě, která je 
vždy oznámena veřejnou vyhláškou. Vyhod-
nocení podaných připomínek a  námitek také 
provádí pořizovatel ve spolupráci s  určeným 
zastupitelem.

Vyhodnocení probíhá tak, že je zpracován 
s  ohledem na veřejné zájmy návrh rozhodnutí 
o  námitkách a  návrh vyhodnocení připomínek. 
Dokumenty jsou doručeny dotčeným orgánům 
a  krajskému úřadu jako nadřízenému orgánu 
a jsou vyzváni, aby se k nim ve lhůtě 30 dnů vyjá-
dřily. Pořizovatel potom zajistí pro obec úpravu 
návrhu územního plánu v  souladu s  výsledky 
projednání. Na konci celého procesu, pořizovatel 
předkládá zastupitelstvu příslušné obce návrh na 
vydání územního plánu s jeho odůvodněním.

Je tedy zřejmé, že role pořizovatele je 
v  procesu tvorby územního plánu významná. 

Kvalitní a  zákonné vypořádání připomínek či 
námitek občanů a  dotčených orgánů ovlivňuje 
kvalitu územního plánu a  způsob vypořádání 
připomínek a námitek je také zásadní v případě 
soudních sporů, které by mohly nastat. Připo-
mínám, že schválený územní plán je závazný 
pro rozhodování v území, zejména pro vydávání 
územních rozhodnutí.

Přesto Rada města bez informování zastupi-
telů a ve velice krátkém čase rozhodla o uzavření 
smlouvy s  novým pořizovatelem, kterou je spo-
lečnost Prisvich, s. r. o. Podle mého názoru nebyl 
nový pořizovatel vybrán dostatečně transpa-
rentně, protože nebyl dopředu stanoven způsob 
výběru, ani se nemohlo zúčastnit více zájemců. 
Pokud by pořizovatelem zůstal městský úřad Čer-
nošice, nevznikly by navíc Dobřichovicím žádné 
náklady. Takto byla uzavřena smlouva s cenou za 
dílo v podobě fixní částky ve výši 180 tis. bez DPH 
a variabilní částky ve výši 300,- Kč za jednotlivou 
připomínku a  námitku vyjma věcně shodných. 
Je tedy možné, že s ohledem na množství připo-
mínek ke společnému jednání (dopisů bylo přes 
350) a s ohledem na další obtížně odhadnutelné 
množství námitek a  připomínek po veřejném 
projednání, se bude výsledná cena blížit částce 
500 tis. Kč. Vzhledem k tomu, že územní plán má 
město povinnost zpracovat do konce roku 2020 
(to je lhůta, kdy stavební zákon ukončuje plat-
nost všech územních plánů, které byly vydány 
před rokem 2007), mohou panovat různé názory 
na to, zda se jedná o  nezbytný výdaj, protože 
cílem je hlavně urychlení vypořádání připomínek 
a případných námitek k územnímu plánu. Dobu 
pořízení územního plánu stavební zákon nijak 
neupravuje.

Výběr nového pořizovatele byl odůvodněn 
zejména jeho zkušeností se zpracováním 
regulačního plánu Dobřichovic v  lokalitě 
„Dlouhý díl“. Město má však zpracovanou 
právně závaznou směrnici, která upravuje 
postup pro zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu odstupňovanou podle výše plnění. 
I  když není předem známá přesná cena této 
zakázky, lze odhadovat její výši v  částce nad 
300 tis. Kč. U  těchto zakázek malého rozsahu je 
směrnicí stanovena povinnost vyzvat nejméně 
3 dodavatele k  předložení nabídky, dále je 
stanovena povinnost zveřejnit výzvu k  podání 
nabídek po dobu min. 7 dní na profilu zadavatele 
a  také zpracovat písemný záznam s  popisem 
nabídek a  způsobem hodnocení jako podklad 
k  výběru dodavatele a  ke schválení návrhu 
smlouvy. Bohužel výběr tohoto dodavatele 
neproběhl v  souladu s  těmito pravidly, ani 
s pravidly pro zakázku do 300 tis. Kč.

Na 14. zasedání zastupitelstva konaném dne 
11. 4. 2017 jsem na tuto věc poukázala s návrhem 
hlasovat o  nepodepsání smlouvy s  radou 
vybraným dodavatelem. Na zastupitelstvu 
jsem navrhla, aby bylo vyhlášeno transparentní 
výběrové řízení na pořizovatele v  souladu 
s platnou směrnicí, kterého by se mohlo účastnit 
více zájemců s  požadovanými kvalifikačními 
předpoklady a  podle předem stanovených 
hodnotících kritérií. Většinou zastupitelstva 
však bylo schváleno uzavření smlouvy s  radou 
vybranou společností Prisvich, s.r. o.

Musím si pak klást otázku, proč rada nedo-
držuje pravidla, která si sama v  minulém roce 
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závazně schválila, a které jsou i součástí koaliční 
dohody. Vzhledem k  současné době přípravy 
územního plánu (zadání bylo schváleno v  roce 
2012), nemůže být důvodem délka výběrového 
řízení v  rozsahu cca 3-4 týdnů. Nebo panuje na 
radnici obava, že by výběrovým řízením nebyl 
vybrán kvalitní pořizovatel? Takové riziko lze 
přece eliminovat dobrým nastavením hodno-
tících kritérií (a nemusí to být rozhodně pouze 
cena) a  také dostatečným požadavkem na kva-
lifikační předpoklady. Či byla zkušenost s  touto 
společností tak dobrá, že si radní neumí předsta-
vit spolupráci s někým jiným? Ať už jsou důvody 
jakékoliv, považuji provedený postup výběru 
z  hlediska zákonných principů za nesprávný. 
Navíc je k diskuzi i samotná nezbytnost výdaje na 
nového pořizovatele s ohledem na dostatečnou 
časovou rezervu pro dokončení nového územ-
ního plánu.

Zdeňka Klimková

Změna pořizovatele nového 
územního plánu obce

Pravidelně jste v  tomto listu, jakož i  v zápisech 
z  jednání zastupitelstva a  rady města informo-
váni o postupu prací na našem novém územním 
plánu včetně rozhodnutí rady o změně pořizova-
tele. Tato změna proběhla po oznámení Odboru 
územního plánování MěÚ Černošice (což je 
dosavadní pořizovatel), že z  důvodů přetížení 
jejich kapacit (z odboru odchází již druhá pracov-
nice, bohužel i ta, která měla na starosti náš ÚP), 
což by vedlo k  prodloužení doby projednávání 
zhruba o celý jeden další rok. Po poradě s vedoucí 
odboru ÚP tedy rozhodla rada našeho města 

o výměně pořizovatele, protože chce, aby náš ÚP 
byl dokončen a schválen ještě v tomto volebním 
období. Protahování tvorby ÚP je nejistotou pro 
všechny stavebníky. S  protahováním termínu se 
také pro obec zvětšují rizika případných kompen-
zací.

Změna pořizovatele je v  kompetenci rady 
města. Jako kritéria pro výběr si rada určila 
zejména profesní kvalitu a  reference, praxi 
s  obdobnými pracemi na území Dobřichovic, 
schopnost začít práce ihned, spolehlivost, přimě-
řenou cenu.

Tvorba nového územního plánu se již táhne 
velmi dlouho, a  to od roku 2012, tedy již druhé 
volební období a  šestý rok. Čas, který našemu 
novému územnímu plánu věnujeme, je v porov-
nání s jinými ÚP velmi dlouhý, na druhou stranu si 
myslím, že máme veřejností možná neprodisku-
tovanější územní plán v republice.

Tvorba nového územního plánu v čase:
2/2012 – zahájení prací na tvorbě zadání 

územního plánu
9/2012 – schválení zadání územního plánu
10/2012 – zahájení výběru projektanta
4/2013 – podepsání smlouvy s projektantem
10/2013 – předložení ideí územního plánu 

(návrh 01)
2/2014 – úprava zadání (vypuštění SEA)
4/2014 – předložení návrhu (02) po podání 

námětů a  připomínek (lze zahájit projednávání 
dle zákona, ale nelze jej do konce volebního 
období stihnout. Zastupitelé rozhodují ponechat 
další práce na novém zastupitelstvu po volbách)

10/2014 volby – koalice jako všeobecný 
vstřícný krok rozhoduje, že bude novým zastu-
pitelům dána možnost uplatnit své náměty 
k tvorbě územního plánu

3/2015 – projektant předkládá třetí návrh ÚP 
k podání námětů a připomínek

6/2015 – náměty zastupitelů a občanů zaslány 
projektantovi ke zpracování

9/2015 – předložení čtvrtého pracovního 
návrhu projektantem ke kontrole pořizovatele

11/2015 – předložení návrhu 05 projektan-
tem. Snaha menšinové části zastupitelů zdržovat 
zahájení projednávání územního plánu

2/2016 – předložení pracovního návrhu 06 
projektantem ke kontrole pořizovatele

4/2016 – předložení návrhu 07 projektantem 
ke společnému jednání

5/2016 – společné jednání (první krok v pro-
jednávání daný zákonem)

6/2016 – podání připomínek občanů
8/2016 – podání stanovisek dotčených orgánů
4/2017 – stanoviska dotčených orgánů se 

vyřizují, na připomínky občanů není kapacita 
daná personálními změnami u pořizovatele.

Nový pořizovatel musí návrh ÚP dovést do veřej-
ného projednání, které je teprve tou hlavní částí pro 
podání připomínek a tentokrát i námitek veřejnosti. 
Veřejné jednání se může v případě potřeby opako-
vat. Je tak zajištěn transparentní průběh s rovnými 
právy všech zúčastněných. Uvedení v  platnost 
územního plánu musí proběhnout až poté.

Podle zákona musí být nový územní plán 
dokončen do roku 2020. Z hlediska projednávání 
jsme teprve cca v polovině procesu.

Proto rada přistoupila ke změně pořizovatele. 
Je třeba zdůraznit, že pořizování územního plánu 
je velmi náročná, zodpovědná a vysoce kvalifiko-
vaná činnost a  zahájit nyní spolupráci s  někým 
neznámým jen na základě nejnižší ceny, by bylo 
příliš velké riziko.

Filip Kándl, radní a pověřený zastupitel

Sběr nebezpečného odpadu

I letos proběhne sběr nebezpečného odpadu, 
tentokrát v  sobotu 3. června od 9.00 do 10.00 
u  nádraží, od 10.00 do 11.00 před městským 
úřadem, od 11.00 do 12.00 před budovou mateř-
ské školy a od 12.00 do 13.00 u sběrného místa na 
konci ulice 5. května. Více podrobností naleznete 
v příštím vydání Informačního listu.

Návštěva Francie

Ve dnech 23. – 27. května se uskuteční návštěva 
partnerského města Villueu Loyes Mollon ve 
Francii. Toto je poslední výzva pro zájemce, kteří 
by se chtěli cesty zúčastnit.

vk

Farmářské trhy zahajují 
sezónu

Sezóna Farmářských trhů 2017, které již šestým 
rokem pořádá město Dobřichovice, je blízko!

Začínáme v  sobotu 13. května, na známém 

místě u  řeky Berounky pod památnou lípou 
u  dobřichovického zámku. Opět od 8 do 12 
hodin, opět každou lichou sobotu až do 14. října. 
Výjimkou bude termín 2. září, kdy je zámek a jeho 
okolí zasvěcen vínu a dobřichovickým vinařským 
slavnostem.

Vše je tedy, jak jsme zvyklí, až na jednu drob-
nost. Vzhledem k  narůstajícímu množství plas-
tového odpadu (až 4 pytle za 4 hodiny) jsme 
se rozhodli přece jen něco změnit. Dát šanci 
bioplastům, kompostovatelným, a  tedy plně 
rozložitelným (biodegradabilním) na neškodné 
hnojivo. Díky své odbouratelnosti se v prostředí 
za poměrně krátkou dobu rozloží a neznečišťují 
tak světové ekosystémy, jako jsou řeky, moře 
a  oceány. Neobsahují žádné chemikálie a  pří-
davné látky jako běžné plasty z  ropy. Myslím, 
že každý jednotlivec může přispět na snížení 
produkce odpadů. Hodně informací je např. na 
http://www.eko-plasty.cz/bioplasty-pla/. http://
www.nakompost.cz/cs/content/9-caste-otazky. 
Ve své podstatě je skoro každý materiál biode-
gradabilní, jde však o  to, za jak dlouhý časový 
úsek. Zatímco výrobky z  biodegradabilních 
plastů se rozkládají v  řádu minut, týdnů nebo 
měsíců (obdoba polystyrenu vyrobeného na 
bázi škrobu se ve vodě rozpustí během něko-

lika minut, kompostovatelné fólie do 90 dnů), 
tak například křídový papír se kompletně rozloží 
za cca 12 měsíců, hliník za cca 400 let a některé 
materiály jako například sklo nebo PET se rozloží 
až za miliony let……

Zájem a  cíl pro náš farmářský trh je omezit, 
a  nakonec vyloučit igelitové tašky (příjemnější 
a opakovaně využitelné jsou látkové tašky, košíky, 
papírové tašky či sáčky). „Igelitky“ na zeleninu 
mohou být též rozložitelné a  můžete je doma 
využít na kuchyňský odpad, který dáváte do kom-
postu. Pokud kompost nemáte, pak je vyhodíte 
do komunálního odpadu, ne do plastů!

Prodejci na trhu, zvlášť ti, kteří nabízejí občers-
tvení na místě, budou používat kompostovatelné 
jednorázové nádobí. Nikdo se nemusí obávat, že 
by se mu bioplastový kelímek rozpustil i  s limo-
nádou či kávou v  ruce, jsou velmi odolné vůči 
rozbití, také teplu, vodě, slunečnímu svitu, jsou 
chuťově neutrální a zdravotně nezávadné.

Kam s ním? K dispozici bude, vedle tříděného 
odpadu na papír a plast i pytel na kompostova-
telný odpad, (též plně rozložitelný) s informačním 
letákem.

Věřím, že naše oblíbené farmářské trhy 
navštěvují lidé otevření a  vnímaví k  životnímu 
prostředí nejen globálně, ale jsou sami ochotní 

Domácí zpravodajství
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vstřícně přispět svou „troškou do mlýna“. Není 
pro ně problém přizpůsobit své pohodlí, myslet 
v  širších souvislostech a  nezapomínat, že jako 
spotřebitelé a  spotřebitelky mají na výběr. Exis-
tují certifikace a značky, které usilují o to, aby naše 
spotřeba neměla na druhém konci světa děsivé 
dopady. Mezi ně rozhodně patří certifikace ekolo-
gického zemědělství – BIO (mající přísná pravidla 
pro ochranu přírody), Fairtrade, která zaručuje 
ochranu přírody, ale i  důstojné podmínky pro 
pěstitele.

Tak na shledanou na trhu, přijďte si nakou-
pit, pozdravit staré známé, seznámit se s novými 
lidmi, přijďte pobýt.... Bude sadba, bylinky, 
koláče, vajíčka, mouky, biomaso, EET, víno, káva, 
čaj i bylinkové šťávy, koření, sýry, domácí uzeniny, 
palačinky, mléko a vše z něj, med, chleba, oleje, 
olivy, marmelády, mošty a další a další….

Vlaďka Cvrčková

Z jednání rady města

Rada projednala žádost pana Cíglera o vyjádření 
města k  posouzení záměru výstavby v  areálu 
statku a  souladu tohoto záměru s  územním 
plánem. K  projednání této žádosti byl přizván 
Ing. Daniel Havlík. Rada diskutovala zastavěnost 
území bývalého statku a  plochy, které se zapo-
čítávají do zastavěnosti. Ing. Havlík konstatoval, 
že s  dosud volnou, nezastavěnou plochou se 
počítá jen jako se sportovní plochou, případně 
částečně k parkování. Místostarosta Pánek uvedl, 
že je nutné požádat o vyjádření stavební úřad, co 
se započítává do celkové zastavěné plochy a zda 
nehrozí případné oddělení pozemku, který by 
mohl být zastavěn několikapatrovou budovou.

Rada projednala na základě nových infor-
mací varianty dostavby garáže pro hasičské auto. 
Ceny jednotlivých návrhů se pohybují v  rozpětí 
od 736.000 Kč za rozšíření stávající garáže až po 
1,519.000 Kč za výstavbu samostatného objektu. 
Místostarosta Pánek konstatoval, že není možné 
provádět větší investice do objektu, který je výhle-
dově určen k demolici a garážování starého auta, 
jehož cena nedosahuje 50.000 Kč, nesmí navyšo-
vat výsledné náklady na přístřešek pro nové auto. 
Rada o záležitosti podrobně diskutovala, zejména 
řešila otázku nutné tepelné izolace a dalších více-
nákladů spojených s vytápěním garáže.

Tajemník Prchal předložil radě na základě 
požadavku z  minulého jednání přehled nájem-
ních smluv k  obecním bytům na dobu určitou 
a  neurčitou, včetně výše nájmů. Rada se vrátila 
k  žádosti dvou nájemců o  změnu nájemních 
smluv z  doby určité na dobu neurčitou. Projed-
nala všechny související informace a  s žádostmi 
souhlasila s  podmínkou doplnění inflační 
doložky. Současně souhlasila i  s prodloužením 
nájemních smluv na dobu určitou pro tři další 
současné nájemce.

Rada projednala záměr prodeje pozemku 
v  ulici K  Tenisu za cenu, kterou schválilo zastu-
pitelstvo tj. že DPH bude zahrnuto v ceně. Rada 
doporučila vstoupit do jednání i s realitními kan-
celářemi, konzultovat s  nimi reálnost schválené 
požadované ceny, případně jim nabídnout exklu-
zivitu na období 3 – 4 měsíců a podíl na zisku.

Tajemník MěÚ informoval radu o  dořešení 
napojení pozemku p. č. 483/1, k. ú. Lety, který je 

ve vlastnictví pana Brunclíka, na ČOV Dobřicho-
vice. Jednalo se o žádost obce Lety o odpuštění 
poplatku, protože napojení vzniká z  důvodů 
výstavby nové komunikace a  na uvedeném 
pozemku nevzniká momentálně žádná stavba. 
Rada se usnesla, aby záležitost projednali staros-
tové obou obcí tak, aby poplatek byl uhrazen až 
v souvislosti s případnou zástavbou pozemku. Na 
základě jednání obou stran a správce vodovodní 
sítě společnosti Aquaconsult bylo dohodnuto, že 
společnost Aquaconsult nezprovozní zaslepenou 
přípojku dříve, než město Dobřichovice potvrdí, 
že všechny závazky jsou vyrovnány.

Radě byla předložena architektonická studie 
pana Červenky na rozšíření domu v ulici 5. května 
12. Radu žádá o vyjádření ke studii. Rada záleži-
tost projednala a usnesla se, že je nutno vyčkat na 
architektonické studie na výstavbu nové radnice, 
které mohou mít výrazný vliv na stavby v bezpro-
středním okolí.

Radě byla předložena žádost o  podpis 
smlouvy o  zřízení věcného břemene – uložení 
elektrického vedení v  zemi, za něž bude vypla-
cena jednorázová náhrada za zřízení věcného 
břemene ve výši 113.000 Kč (+ DPH). Rada žádost 
schválila.

Starosta informoval radu o průběhu soudního 
řízení k  regulačnímu plánu. Rada se rozhodla 
vyčkat písemného vyhotovení rozsudku.

Dále starosta seznámil radu s  nabídkami 
na odbornou likvidaci holubů, kteří ve velkém 
počtu hnízdí na budově zámku a poškozují jeho 
střechu. Z důvodů vysokých cen doporučil pokra-
čovat s poptávkami.

Radě byla předložena žádost společnosti EDA 
CZ, která poskytuje terénní službu dobřichovic-
kému dítěti s  kombinovaným postižením. Spo-
lečnost předložila vyčíslení celkových nákladů 
i  smlouvu s  krajem o  poskytování uvedených 
služeb a požádala o sponzorský příspěvek ve výši 
10 000 Kč. Rada žádost prověřila a  ocenila akti-
vity, které společnost EDA poskytuje. Souhlasila 
s poskytnutím příspěvku v požadované výši.

Starosta seznámil radu s  jednáním s  občany 
v ulici Rákosníkova, kteří by se chtěli spolupodílet 
na výstavbě kanalizace v této oblasti. Náklady na 
stavbu byly orientačně vyčísleny na 150.000,- Kč. 
Rada souhlasila s  výstavbou za předpokladu, že 
se majitelé chat v této ulici budou podílet polovi-
nou nákladů. Ti s tímto principem souhlasí.

Radě byla předložena žádost o finanční příspě-
vek pro dvě děti na školu v  přírodě. Žádost byla 
doložena doklady o sociální situaci. Sociální komise 
doporučila poskytnout příspěvek ve výši 1500 Kč 
na jedno dítě, tj. celkem 3 000 Kč, které budou pou-
kázány přímo organizátoru akce. Rada po projed-
nání souhlasila s návrhem sociální komise.

Rada jednala o  nutnosti provést opravu 
schodů vedoucích z  ulice Na Plzeňce do ulice 
Pod Penzionátem. Rada doporučila provést nej-
nutnější opravy schodů s  tím, že do budoucna 
by bylo vhodné provést jejich kompletní rekon-
strukci, ideálně z dotačních prostředků.

Na město Dobřichovice se obrátili organizá-
toři akce Slavnosti Morany, která se koná tradičně 
1. dubna. Loutky čarodějnic připravují na tuto 
soutěž i  dobřichovické organizace a  v minulých 
ročnících získaly i některé ceny. Pořadatelé požá-
dali, zda by město nepřispělo na odměny pro 
soutěžící cca 1 – 3 000 Kč. Obracejí se na radu 

takto přímo, protože granty budou rozdělovány 
později a  tato akce už mezitím proběhne. Sou-
časně bylo městu nabídnuto stát se spolupořada-
telem akce. Rada schválila příspěvek 3.000 Kč, ale 
odmítla spolupořadatelství.

Rada jednala o  problematice přemnožených 
holubů, kteří začínají čím dál víc znepříjemňo-
vat pobyt v  okolí dobřichovického zámku, ničí 
jeho střechu a  jsou zdrojem možné infekce. Bylo 
poptáno několik specializovaných firem, které se 
odchytem holubů zabývají. Pan Lakomý doporu-
čil využít z  předložených nabídek nabídku firmy 
Ekotakt, která nabízí profesionální řešení včetně 
souhlasu veterinární správy, navíc za nejvýhodnější 
cenu. Technické řešení spočívá ve vestavbě komo-
rového odchytového holubníku na půdě zámku. 
Rada s řešením souhlasila a pověřila starostu jednat 
s majitelem zámku o jeho finanční spoluúčasti.

Starosta seznámil radu se svým jednáním 
se zástupkyněmi pořizovatele územního plánu 
Dobřichovic z Odboru územního plánování MěÚ 
Černošice Ing. Ušiakovou a Ing. Vrbovou ohledně 
termínů veřejného projednání územního plánu. 
Ty mu sdělily, že Ing. Vrbová, která má územní 
plán Dobřichovic na starosti, ukončuje k  1. 
květnu svůj pracovní poměr na MěÚ Černošice, 
což by znamenalo značné zdržení projednávání 
našeho územního plánu. V  současné době jsme 
počítali s veřejným projednáním na podzim 2017. 
V nastalé situaci by veřejné projednání proběhlo 
ještě výrazně později s ohledem na to, že novému 
zaměstnanci, dle slov Ing. Ušiakové, bude trvat 
několik měsíců, než se plně zapracuje a převezme 
veškerou agendu po Ing. Vrbové. Z  uvedených 
důvodů navrhl starosta následující postup:

Stávající pořizovatel dokončí vypořádání 
stanovisek dotčených orgánů, které má již roz-
pracované a do konce dubna bylo z  jeho strany 
přislíbeno, že tuto agendu stihne.

Uzavřít smlouvu s  autorizovaným pořizova-
telem, který převezme agendu pořizování územ-
ního plánu od MěÚ Černošice. V této věci starosta 
oslovil společnost PRISVICH, s.r.o., která předložila 
nabídku na převzetí agendy pořizování územ-
ního plánu od MěÚ Černošice. Cenová nabídka se 
skládá z fixní částky 180 000,- Kč + DPH a varia-
bilní částky 300,- Kč + DPH za každou připomínku 
a námitku, vyjma věcně shodných.

Rada tento postup odsouhlasila, a to z důvodu 
neúměrných průtahů v procesu pořizování územ-
ního plánu v případě, že by město zůstalo u stá-
vajícího pořizovatele – MěÚ Černošice.

Starosta seznámil radu s cenovou nabídkou na 
opravu 21 ks zemních svítidel, osvětlujících část 
soch v sochořadí podél Karlické ulice. Tato světla 
byla již několik let nefunkční z  důvodu poško-
zení svítidel vandaly a z důvodu poruch zemního 
kabelového vedení. Cenová nabídka na výše uve-
denou rekonstrukci činí 124.401,- Kč + DPH.

Starosta informoval radu o svém jednání se sta-
rostou města Černošice, který požádal o schůzku 
ve věci plateb za služby Městské policie Černošice 
pro město Dobřichovice. Město Dobřichovice za 
službu městské policie platí 1 mil. Kč ročně, za což 
je v Dobřichovicích strážníky odsloužen ekvivalent 
dvou pracovních úvazků. Dle starosty Černošic 
nepokryje uvedená částka náklady na dohodnuté 
množství hodin, odsloužených strážníky MP Čer-
nošice v  Dobřichovicích. Dle předložených pod-
kladů činí reálné náklady cca 1,6 mil. Kč. Na dotaz 
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starosty Hampla, jaká částka se vybere v Dobřicho-
vicích ročně na pokutách (příjem města Černo-
šice), odpověděl Mgr. Kořínek, že cca 150 000,- Kč. 
Rada jednala v této souvislosti o možnosti uzavření 
veřejnoprávní smlouvy s  jiným městem, které 
poskytuje služby městské policie. Zde přichází 
v úvahu Mníšek pod Brdy a Řevnice, což starosta 
prověří. Rada konstatovala, že v rozpočtu města je 
na provoz městské policie vyčleněna částka 1 mil. 
Kč. Jakékoli případné změny jsou tedy možné až 
od příštího roku. Tyto změny jsou v  kompetenci 
zastupitelstva města.

Rada projednala žádost o  stanovisko města 
k  demolici chaty č.e. 117 a  novostavbu nového 
rodinného domu na pozemcích č. 2612 a  2613 
v ulici K Lomu. Rada nemá námitek.

Rada projednala žádost projektové kanceláře 
D-plus, která zastupuje společnost BBinvest-
-alfa s.r.o. o  vyjádření ke studii Dobřichovice-
-Dlouhý díl. Jedná se o studii zástavby velké části 
pozemků na východní zóně, na niž je zpracován 
regulační plán. Vyjádření k  této studii vydá až 
po jejím podrobném prostudování, zejména 
z pohledu souladu s regulačním plánem. Starosta 
nechá prověřit řešení kanalizace v uvedené studii 
u správce kanalizace (spol. Aquaconsult), který by 
měl zároveň doporučit optimální řešení kanali-
zace pro tuto lokalitu.

Rada projednala žádost několika občanů 
o  odvodnění vozovky v  Hálkově ulici, kde se 
u  krajnic tvoří po dešti hluboké kaluže. Tento 
problém byl řešen již v  roce 2009, kdy měly být 
v krajnici vybudovány vsakovací pásy. Toto opat-
ření však nebylo realizováno kvůli nesouhlasu 
jednoho obyvatele ulice, podél jehož pozemku 
měl být vsakovací pás vybudován. Rada se shodla 
na tom, že řešení navržené v  roce 2009, je plně 
vyhovující a doporučuje jej realizovat.

Starosta informoval radu o tom, že se na něj 
obrátil dopisem Ing. arch. Gromski, zpracovatel 
studie na přístavbu školní jídelny. V dopise zdů-
vodnil výši ceny, kterou nabídl městu za dopraco-
vání dalších stupňů projektové dokumentace na 

tuto stavbu. Rada města trvá na svém usnesení č. 
11-38-17 ze dne 14. února.

Starosta informoval radu o  přípravě insta-
lace plastiky se znaky obcí Dobřichovice a Villieu 
Loyes Mollon od sochaře Jaroslava Řehny na 
prostranství na křižovatce ulic Krajníkova, Svážná 
a Gen. Pellé.

podle zápisů z jednání rady zpracoval VK

Zprávy ze školy 

Lyžák s Němci
Jako už tradičně každý březen naše škola organi-
zuje setkání v  Alpách s  naší partnerskou školou 
z  Německa. Nebylo tomu jinak i  letos, takže 

v  sobotu 11. 3. ráno nastoupili deváťáci spolu 
s  osmáky do autobusu směr Norimberk, kde se 
měli setkat s našimi německými partnery. Setkání 
klaplo a  tak jsme již společně vyrazili vstříc 
alpským kopečkům v  okolí Schladmingu. Ale 
ouha, už tak většinou plná dálnice směr Mnichov 
byla přeplněná fanoušky fotbalu, hrál se zápas 
Bayernu s Frankfurtem, takže jsme se k Mnichovu 
plížili přískoky a  měli jsme velké zdržení. Sice 
pozdě, ale dojeli jsme v  pořádku. Rychle jsme 
se rozdělili do pokojů, mezitím paní Škvorová 
a  Babicová uvařily špagety s  omáčkou, služba 
umyla nádobí, porada a spát.

Ráno nás přivítalo sluníčko, čekal nás krásný 
sluníčkový den. Je vidět velký rozdíl mezi 
sedmáky, kteří tu byli v  lednu a  současnými 
deváťáky. Sedmáci pořád lítají, bouchají dveřmi 
a hlavně pořád křičí, snaží se nás vždy nějak obe-
lstít, ale teď klid, pořád jsme ve střehu, co se bude 
dít, ale nic. No prostě puberta na ústupu a  do 
všech pohybů deváťáků a vlastně i jejich myšlení 

Představitel udatného ševce Jíry z pohádky O princezně Jasněnce a létajícím ševci navštívil naši školu

Děti naší školy lyžovaly v Apách
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se vkrádá lenost, veškerá energie jejich osob-
nosti je spotřebována na přeměnu v  člověka, 
na přeměnu skupenství je taky přece potřeba 
energie. Ještě tu je jeden rozdíl, sedmákům pořád 
něco chybí, helma rukavice, skipas, někdy i lyžáky, 
ale tihle starší už přípravu na lyžování zvládají 
a jen výjimečně něco zapomenou, paráda.

Celý týden probíhal poklidně, žádné bolístky 
či zranění, počasí bylo skvělé. Naše děti nás mile 
překvapily, samy chodily pomáhat do kuchyně, 
i  když měli službu němečtí partneři, dokonce 
jim většinou nedaly šanci a brambory oškrábaly 
samy. Na sjezdovce se chovaly jako praví gentle-
mani, nejen že si pomáhaly navzájem – pomoc 
při zvedání po nějakém tom kotrmelci, nezná-
mým v nesnázích podávaly ztracené hůlky, rozta-
hovaly snowboardistu atd., a to vše samostatně 
bez jakéhokoliv popudu z  naší strany. Večerní 
program si připravily samy v  angličtině, když 
měly službu, nikdo je nemusel do ničeho nutit, 
ve srovnání s  německými dětmi to byl opravdu 
kontrast. Tahle parta dětí byla prostě skvělá.

Týden utekl jako voda, setkání splnilo účel, 
všichni si dobře zalyžovali, popovídali si ang-
licky, možná i  navázali nějaké to přátelství. Na 
zpáteční cestě zase zpoždění na hranicích mezi 
Rakouskem a Německem, ale dojeli jsme všichni 
v pořádku, unaveni, ale spokojeni a o to přeci jde.

B. Stejskal

Setkání s hercem Janem Potměšilem
V březnu jsme se u nás ve škole setkali s hercem 
Janem Potměšilem. Setkání bylo velmi zajímavé 
a podnětné. Povídali jsme si o životě, o sametové 
revoluci… Nakonec jsme napsali Janu Potmě-
šilovi vzkazy, protože nám nestačil čas. Zde je 
jeden z nich:

Milý Honzo,
díky Vaší besedě jsme si začali vážit každého 

dne a každé vteřiny našeho života. Překvapilo nás, 
jak berete Vaši minulost a  dokážete ji tak úžasně 
vyprávět. Nakoplo nás, abychom dělali, co nás baví 
a to, co nás činí šťastnými, bez ohledu na to, co nám 
kdo říká a co nám naše tělo umožňuje. Je super, že 
všechno, co děláte, děláte naplno a  s vášní. Děku-
jeme, že jste k nám přišel a pomohl nám vidět život 
jinýma očima a neohlížet se na minulost.

Moc děkujeme, žákyně 9. B
Je velmi zajímavé trochu se podívat do života 

velmi úspěšného herce, navíc tak milého a čino-
rodého.

Děkujeme paní Pavlíně Fechterové za toto 
setkání.

Irena Syblíková

Úspěch v okresním kole matematické olympi-
ády
V úterý 4. dubna se v Černošicích konalo okresní 
kolo Matematické olympiády. Vynikající 3. místo 
vybojovali Tomáš Římal z  6. B a  Jakub Žmola 
z  6. C, oba se stejným počtem bodů. K  tomuto 
úspěchu jim velmi gratulujeme!

Naši školu dále representovali Josef Liška, Saša 
Živná, Míša Jeništová a Matylda Valtrová – všem 
zúčastněným patří pochvala za jejich výkon!

Ladislava Srpová

Dobřichovická míle 2017
Základní škola Dobřichovice uspořádala v sobotu 
8. dubna jubilejní 20. ročník Dobřichovické míle. 

Běhajících byl letos doslova plný park
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Ačkoliv v pátek bylo počasí, že by psa nevyhnali, 
sobota už byla sluníčková a  pro běhání ideální. 
I  přes konkurenci místních trhů a  dalších zají-
mavých akcí v  blízkém sousedství padl rekord 
v  počtu sportovců a  to 328 závodníků. Měření 
závodů se opět ujala profesionální firma Irontime, 
která pomocí čipů přesně určila pořadí a změřila 
čas na setiny vteřiny. Závodníci se mohli dopředu 
přihlašovat elektronicky přes internet, což velmi 
usnadnilo prezentaci, každý rok této možnosti 
využívá více závodníků.

Přihlížející zaplnili celý park, každý si tu přišel 
na své, závodníci si dobře zaběhali a  diváci se 
mohli aktivně zapojit do doprovodného pro-
gramu, který si připravily vychovatelky a  žáci 
místní školy. Dále pro všechny byly připraveny 
velmi zajímavé aktivity prostřednictvím CK 
Robinson. Moderování se opět ujal pan Moravec, 
který svými vstupy podtrhl dobrou atmosféru 
celého odpoledne.

Závody se jednoznačně vydařily a tak celý tým 
organizátorů z  řad pracovníků školy si zaslouží 
velké poděkování. Velký dík patří i sponzorům – 
Tenisová škola Lety, Ing. Jaroslava Snopek, Martin 
Polák, Lucie Kukulová, Karel Slavíček, Ing. Radek 
Hlaváček, Jana Bajerová, Michaela a  Alexander 
Verbeekovi, Aleš Nečesaný – díky nim jsme mohli 
zorganizovat kvalitní závody a hodnotné ceny.

Vítězové jednotlivých kategorií:
Závod nejmenších Adam Macek 00:51.97
Děvčata nejmladší Tereza Vojtěchová 01:17.64
Kluci nejmladší Vojtěch Kliment 01:10.31
Děvčata mladší Eliška Doubková 00:58.26
Kluci mladší Martin Šťastný 00:55.03
Děvčata starší Alžběta Schierová 01:37.74
Kluci starší Šimon Bělík 01:28.67
Žákyně nejmladší Anna Knajflová 01:25.35
Žáci nejmladší Karel Půbal 01:28.05
Žákyně mladší Kateřina Solničková 02:10.17
Žáci mladší Matyáš Mitterwald 02:17.47
Žákyně starší Eliška Masnerová 02:17.69
Žáci starší Alexandr Polák 02:01.22
Dorostenky, juniorky Bára Kostlánová 02:30.62
Dorostenci, junioři Jan Rada 04:42.99
Ženy  Martina Andrštová 02:11.62
Muži Tomáš Vodička 04:43.58
V soutěži tříd zvítězila na 1. stupni třída 4.b a na 
2. stupni 7. a.

Léto v Centru komplexní péče 
Dobřichovice

Ještě stále je čas přihlásit se na intenzivní rehabili-
tační program „Aby tělo nebolelo“, který jsme pro 
Vás připravili v termínech 10. – 14. 7. 2017 a 28. 
8. – 1. 9. 2017. Program je sestaven z individuál-
ních a skupinových cvičení, je „ušit na míru“ právě 
Vašim požadavkům a specifickým potížím pohy-
bového systému. V jednotlivých lekcích terapeuti 
využívají různé fyzioterapeutické metody, prvky 
z jógy, bodyterapie, taneční terapie, naučí vás, jak 
správně sedět, stát, dýchat, jak si uspořádat pra-
covní prostředí.

Pokud Vám nabízené termíny nevyhovují, rádi 
vám sestavíme individuální pětidenní rehabili-
tační a  rekondiční program kdykoliv v  průběhu 
roku.

www.ckp-dobrichovice.cz

Vzpomínka na loňský výlet do pražské Bílkovy vily
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Setkání korvet

Již několik let se prolínají v  Dobřichovicích dvě 
jarní akce. Degustační míle a  setkání vozidel 
Corvette. A nejinak tomu bude i letos. Víkend od 
19. do 21. května bude v našem městečku patřit 
silným sportovním vozům.

Program setkání zůstává nezměněn, pro 
místní i  návštěvníky míle je důležité vědět, že 
tradiční průjezd centrem Dobřichovic proběhne 
ulicí 5. května přibližně od vinotéky pana Matějky 
a končit bude na křižovatce ulic 5. května, Vítova, 
Anežky České a  Za Mlýnem. Tématem letošního 
setkání je WaltDisney a  tak se dá předpokládat 
účast mnoha Sněhurek, kačerů Donaldů a jiných 
roztomilých figurek, které se budou líbit zejména 
dětem. V  uplynulých letech byl podvečerní 
průjezd spojen ještě s nějakou atrakcí. Průvodem 
mažoretek, vystoupením Rebelek OK – úspěš-
ných skákaček přes švihadla.

Letos je v  plánu ještě více zapojit posádky 
korvet, a přestože to ještě žádná z nich neví, po 
sobotním obědě proběhne krátký nácvik cho-
reografie. Spolujezdci v maskách figurek by měli 
vytvořit očekávaný doprovod, kráčet před vozidly 
a  dětem rozdávat sladkosti. Uvidíme, snad se 
tento nápad setká s pochopením a vše dopadne, 
jak plánujeme. Přesvědčit se budete moci 
osobně, v sobotu 20. května po půl šesté večer.

jg

Příměstský tábor Arteradky

Milí rodiče,srdečně Vás zvu na příměstský výtvarný 
zážitkový tábor mého ateliéru Arteradky. Výtvarný 
tábor je vhodný pro všechny, jejichž zájmem je 
estetická tvorba. Děti si vyzkouší různé výtvarné 
techniky. Nebudou samozřejmě chybět různé hry, 
výlety, koupání. Tradičně zažijeme mnoho dobro-
družství na cestách za přírodou, prožijeme vše na 
vlastní kůži, procítíme a budeme výtvarně zpraco-
vávat. Tvořit objekty v přírodě, land-art, street art, 
malovat a kreslit v plenéru.

Budeme vytvářet a částečně pracovat i uvnitř, 
dle počasí. Jen letošní výjimkou bude, že vzhle-
dem k  rekonstrukci dobřichovického Domečku 
bude zázemí probíhat v ZŠ Všenory.

Jeden den tradičně se vypravíme za kultu-
rou do Prahy, kde na nás bude čekat tématický 
workshop s výstavou.

Také nás navštíví oblíbený sprejer Luděk s při-
praveným zábavným programem. Seznámí nás 
s technikou sítotisku a sprejování.

Pitný režim, oběd i svačina zajištěno.
Přeji krásné velikonoce a těším se na vás.
Bližší informace a  přihlášky na stránkách 

http://www.dobrichovickydomek.cz/tabory/
arteradky/

Věk dětí je neomezen, letos bude probíhat 
pouze jeden Arteradkový tábor, tudíž věk nebude 
rozdělen. Děti od 5 do 100let.

Přejeme krásné a veselé dny. Těší se na vás
Radka Charapovová a Edita Elsnicová

Příměstské tábory během 
letních prázdnin 
v Dobřichovickém domku

Příměstské tábory mají v Dobřichovickém domku 
již svou tradici, takže se na ně můžete těšit i letos. 
Pokud nevíte jaký připravit svým dětem program 
na léto, či pokud jsou Vaše děti příliš malé na kla-
sický tábor, jsou naše příměstské tábory ideální 
volbou. V ceně tábora je celodenní strava, mate-
riál a kvalifikovaní lektoři, kteří už se na Vaše děti 
moc těší.

Pokud byste i Vy měli o nějaký z nabízených 
týdnů zájem, vyplňte prosím přihlášku na našich 
internetových stránkách: www.dobrichovicky-

domek.cz v sekci přihláška/náhrada a zašlete na 
info@dobrichovickydomek.cz, nebo vhoďte do 
schránky Dobřichovického domku.

Více informací o  jednotlivých táborech 
najdete na www.dobrichovickydomek.cz v sekci 
tábory nebo nás kontaktujte: 770 105 175, info@
dobrichovickydomek.cz.

Radka Alexy

Školička Lumek – nečtenáři 
čtou, aneb kouzelná chvilka

Děti ve školičce Lumek mívají napilno – 
například v  březnu sázely jarní květiny, uklízely 
zahrádku, vyrobily a  utopily Moranu, připravo-
valy se na Velikonoce. Mezi tím vším si děti samo-
zřejmě hrají. Buď si vybírají svou hru samy, nebo 
je zaujme některá z nabídek minicenter – malých 
koutků. Je to například koutek Divadlo, Kostky, 
Převleky,nebo třeba koutek Knihy.

A právě v koutku Knihy se samy děti jednoho 
dne postupně sešly a většina si jich „četla“, prohlí-
žela, povídaly si. Byla to skoro kouzelná chvilka! 
Vychovatelka Lucka ji zachytila – děti vyfotila. 
A  tak se s  vámi o  tu kouzelnou chvilku se čtou-
cími nečtenáři můžeme podělit. Podívejte se na 
přiloženou fotku.

Renáta Bartoníčková, wwwilumen.cz

Právní okénko

V dnešním právním okénku se podíváme na to, 
jestli máme povinnost oplotit pozemek, který 
vlastníme. Obecně platí, že tuto povinnost 
nemáme, je tedy pouze na vůli vlastníka pozemku, 
jestli pozemek oplotí či nikoliv. Nebylo tomu tak 
vždy, např. obecný zákoník občanský z roku 1811 
ukládal vlastníkovi pozemku postarat se na pravé 
straně od svého hlavního vchodu o  nutné uza-
vření svého prostoru a  oddělení od cizího pro-

storu (pravidlo pravé ruky). Oplotit pozemek však 
může nařídit soud, a to v případě, že hrozí vážná 
škoda a oplocení je vhodným a přiměřeným opat-
řením k jejímu odvrácení, anebo v případě, že je 
to potřebné k zajištění nerušeného výkonu sou-
sedova vlastnictví k pozemku. Nemusí přitom jít 
o bezprostřední sousedy, podmínkou je, že oplo-
cení pozemku by zamezilo rušení na pozemku 
v sousedství, tedy mezi pozemky je místní přísluš-
nost. Při nařízení povinnosti oplotit pozemek pak 
soud musí získat stanovisko stavebního úřadu, 
není jím však vázán, to znamená, že může nařídit 

oplocení pozemku, i když stanovisko stavebního 
úřadu bude záporné.

V praxi nařizují soudy oplocení pozemků 
zřídka, budou to např. případy opakovaně zalétá-
vajících míčů ze hřišt nebo pronikání chovaných 
zvířat na sousední pozemky. Závěrem lze uvést, 
že ve výjimečných případech pak právní předpisy 
naopak stanoví, že je pozemek oplotit zakázáno–
obecně je například zakázáno oplocovat les nebo 
pozemky v aktivní zóně záplavových území.

Jan Holásek, advokát, člen Kontrolního výboru 
zastupitelstva

Čtoucí nečtenáři v Lumku

Zajímavosti
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Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňová-
ním lidových pranostik, na tento rok čerpáme 
z lidového valašského kalendáře. Budete si moci 
porovnat pranostiky se skutečností a myslím, že 
to vyjde tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pra-
nostikami neřídí. Občas sice ano, ale je to asi těch 
50 na 50.

Počasí dle stoletého kalendáře: 3. dne 
května počínají bouřky, brzy pak následuje opět 
pošmourné a studené počasí,které trvá až do 8., 
na to 3 dni opět mírno, dne 11. opět mrzne, v noci 
led, zůstane studeno do 20., na to hezkya teplo, 
dne 30. mrzne. Dne přibývá o 1 hodinu 19 minut. 
Délka dne je 14 hodin 45 minut až 16 hodin 4 
minuty.

 Na prvního máje, půjdeme do háje.
 Kdo sa má zle, žije dlúho.
 Až příjde máj, vyženeme kozy v háj.
 Mokrý máj – v stodole ráj.
 Bujný květ – plný úl.
 Před Servácem (13. května) není léta, po 

Serváci s mrazy veta.
 Déšť svaté Žofie (15. května) švestky ubije.
 V máji hřímoty, nedělají trampoty.

vk

Nové knihy v Městské 
knihovně

Barker, Chris .................... Slovník kulturálních studií
Tvedt, Chris .................................................... Kruh smrti
Perkins, Stephanie  ....................Lola a kluk od vedle
Austen, Jane  ............................ Mansfieldské panství
Taylor, Patrick  ............Doktore, to je ale kotrmelec!
Michorová, Eva  ..........................Všechno v pořádku,

slečno Karpíšková?
Obermannová, Irena  .........................Nezavěšujte se
Hariss, Joanne ................................ Jiné světy, jiní lidé
Frejková, Hana  ........................................Divný kořeny
Dutka, Edgar  ...................................  Matka vzala roha
Vondruška, Vlastimil  .................Olomoucký bestiář.
Vondruška, Vlastimil  .. Podivná svatba na Lichnici
Prýmek, Petr  ................................... Svátky v Čechách
Heřmánek, Pavel  ..Aby nemuseli nakonec žebrati
Kurdík, Jan  ....................... 1968 – Trochu jiný příběh
Ulč, Ota  ................................................................  Priscilla
Nagy Štolbová, Tereza  ...........Dcera padajícího listí
Klapka, Jerome J.  .............................................. Oni a já
Karlíková, Iva  ....................................Muslimské peklo
Pulley, D. M.  .................................................... Mrtvý klíč
Ježková, Alena  ...........................................Tichá srdce.
Budwig, Johanna  .....Rakovina – problém a řešení
Hirneise, Lothar  ....Velká kuchařka a učebnice …..
Dousek, Vladimír  .......Putování krajinou Berounky
Kroutvor, Josef  .................... Chvály, pocty i rozpaky
Pawlowská, Halina  .............................Tři metry vášně
Wodehouse, Pelham G.  ............Až naprší a uschne
Wodehouse, Pelham G.  .........Barmy a světla ramp
Wodehouse, Pelham G.  ................. Čas namlouvání
Sichinger, Martin .........................Smrt Krále Šumavy
McNab, Andy  ......................................................Agresor
Girgle, Patrik  ........................................................Vertigo
Cílek, Václav  ...................................  Kameny a hvězdy
Gálik, Stanislav  ................ Jak jsem stopoval letadlo
Mayes, Frances ..........................................Rok ve světě
Hermans, Willem F.  .... Temná komora Damoklova

Penzler, Otto  ....................................................Přehlídka
Curran, John  ..  Utajené zápisníky Agathy Christie
Vondrušková, Alena  ......................................... Vesnice
Mahel, Ivo   Zmizelá Praha. Nádraží a železniční …
DuNoyer, Paul  .....................................PaulMcCartney
Hardy, Thomas  ................Daleko od hlučícího davu
Jonasson, Jonas ......Zabiják Anders a jeho přátelé
Hawkins, Paula  ......................................Dívka ve vlaku
Hartl Patrik  .........................................  Okamžiky štěstí
Boček, Evžen .............................  Aristokratka na koni
Boček, Evžen ...................................... Deník kastelána
Zahradníková, Markéta  ....Postel, hospoda, kostel
Clarke, Stephen .......................... Merde po evropsku
Al-Mer, Meral ..........................................Bez matky NE!
Roberts, Gregory David  .............................. Šantaram
Haslinger, Josef ............................................. Jáchymov
Stone, Irving ................................... Námořník na koni
Košťálová, Michaela  Charlotta Garrigue Masaryková
Václav, Erich  ............... Významní lidé v mém životě
Carlsson, Christopher  ...................... Jednooký králík
Mina, Denise  .....................................  Bohové a bestie
Řehořová, Martina  ....... Kámen jsem dostal darem
Kubáník, Josef  ......................................... Květa Fialová
Riebauerová, Martina  ........ Osm múz mého života
Žitný, Radek  ............ Protektorátní rozhlasový skeč
Loukotková, Jarmila  ....... J. Loukotková vzpomíná, 

vypráví …
Albrightová, Madeleine  ........................Pražská zima
Hájíček, Jiří  ................................................  Dešťová hůl
Grenfell-Baines, Milena ..................... Lady Remoska
EgghardtHanne ............................ Muži Marie Terezie
Whitton, Hana  ............ Z pamětí císařova antikváře
Genova, Lisa  ...................................... Pořád jsem to já
Fořt, Petr  ......................................... K čemu jsou diety
Frej, David ...............................................  Zdravé střevo
Frej, David ...............................  Zánět – skrytý zabiják
Taylor, Rita  ...........................................................  Pletení
Lednická, Blanka  ................... Sestavte si rodokmen
Hubatka, Miloslav  ....................Úspěšní vychovávají

své děti jinak
Bryson, Bill  ..  Dům, domov, domácnost, dějiny …
Šimanovský, Zdeněk ......Hry pomáhají s problémy
Průcha, Jan  ................................  Přehled pedagogiky

Pro děti a mládež:
Horáková, Eva  ................................................... Zvířátka
Pospíšilová, Zuzana  ...........................Školní detektiv
Pospíšilová, Zuzana  .......................... Školní strašidlo
Weiniger, Ruth J.  ............Eliášovy příběhy na zemi,

nebi a na moři
Lane, Andy  .........................  Mladý Sherlock Holmes
Pacovská, Ilka ..........................................Otrocká krása
Pacovská, Ilka ..........................................Únosce draků
Kinney, Jeff ...................... Deník malého poseroutky
Lanczová, Lenka  ...............................Schody do nebe
Lanczová, Lenka  ......................................Super koťata
Lanczová, Lenka  ............................ Zašeptej do vlasů
Rožnovská, Lenka  .......................Skřítci školkovníčci
Rožnovská, Lenka  .. Mobilmánie v pohádkové říši
Slabý, Zdeněk Karel  ..................Dášenka a Pumprlík
Matějovský, Bohumil  .................. Co do lesa nepatří
Šnajderová, Ludmila  .......... Dobrodružství malého 
zajíčka
Soukupová, Alena  .............................O chytré myšce
Nováková, Ivana  ......... Jak Kubík přestal být mlsný
Bull, Jane  ....................................  Zvířátka levou zadní
Flanagan, John  ........................ Bratrstvo. Vyděděnci
Gančarčíková, Kateřina  .......................... Příběh vody

Krásné chvilky s našimi knihami přejí Veronika 
Krecbachová a Eugenie Řehnová

Staročeské máje

Poberounský folklorní festival Staročeské máje 
se poprvé konal v roce 2000 v Zadní Třebani. Po 
sedmnácti letech se z něj stala největší přehlídka 
folkloru ve středních Čechách – letos už ji o všech 
květnových víkendech bude hostit devět obcí 
i  měst na Berounsku a  pod brdskými Hřebeny. 
Po úspěšné loňské premiéře navíc festival znovu 
zavítá i do Prahy. V neděli 14. 5. se navíc krojovaná 
přehlídka družin uskuteční také v  historickém 
centru Prahy, na Malé Straně – v  rámci folklor-
ního festivalu se už podruhé bude konat folklorní 
část svatojánských barokních slavností Navalis. 
Obyvatelé hlavního města i  turisté se budou 
moci mj. potěšit uměním slováckých i valašských 
tanečníků, chorvatských zpěváků, cimbálové 
muziky a  staropražské kapely Třehusk. A  nejen 
to – budou se také moci projet na benátských 
gondolách či chorvatských falkuších a  ochutnat 
mořské speciality.

Ale ani obdivovatelé a příznivci folkloru v kraji 
kolem Berounky a pod brdskými Hřebeny samo-
zřejmě nepřijdou zkrátka. Všechny květnové 
víkendy je budou bavit cimbálovky, dudácké 
kapely, dechovky, pěvecké sbory, taneční skupiny 
dětské i  dospělácké, soubory z  Čech, Moravy 
i  Polska. V  programu jsou jako každoročně 
stylové jarmarky, pobožnosti, ceremoniály žádání 
o právo, průvody krojovaných účastníků, taneční 
zábavy…

V Berouně, kde se Staročeské máje konají 
první květnovou sobotu (ve stejném termínu 
Beroun tradičně hostí i vyhlášené Hrnčířské trhy), 
mají počtvrté podtitul „Koláče fest“. Diváci budou 
moci nejen sledovat vystoupení souborů, letos 
převážně z  Chodska, ale také ochutnat všechny 
možné druhy koláčů – od právě chodských po 
valašské. Navíc každý může přinést svůj upečený 
sladký výtvor a vyhrát některou z cen.

Vůbec poprvé se májový festival letos 
uskuteční ve Svinařích. Vystoupení folklorních 
souborů či ceremoniál žádání o  právo místní 
i  přespolní premiérově zhlédnou ve stejný den 
jako v Berouně, v sobotu 6. května. Týž den se Sta-
ročeské máje budou konat také v Hlásné Třebani.

Podrobnosti včetně detailních programů 
najdete na: http://maje.nasenoviny.net nebo 
na plakátku. Nejblíže od nás se můžete na máje 
podívat v Zadní Třebani v sobotu 20. května a v 
sousedních Letech v sobotu 27. května 2017.

Miloslav Frýdl, 724 135 824, frydl@centrum.cz
http://maje.nasenoviny.net

Hřebenovka kolem České 
republiky

V uplynulých pěti týdnech jsem strávil dalších 
téměř 30 dnů na již druhé etapě cesty kolem 
České republiky. Původně měl být letos šlapaný 
úsek již za mnou, ale zdravotní komplikace před 
rokem mi neumožnily vypravit se z  Rokytnice 
v Orlických horách na ýchod a dále podél česko-
-slovenské hranice dolů ke hranici s  Rakouskem. 
Jen stručně připomenu, že někdy koncem roku 
2014 jsem se rozhodl obejít pěšky naši republiku 
a to nejlépe po turistické stezce, co možná nejblíže 
hranice. V roce 2015 jsem od poloviny března za 
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měsíc ušlapal 810,6 km od nádraží v Chebu právě 
až do výše zmiňované Rokytnice. Letos jsem tedy 
dojel na náměstí před kostel, kde jsem 19. 4. 2015 
skončil a  vystartoval do druhé etapy. Měl jsem 
vyčleněno 5 týdnů, z nichž jsem ale několik dnů 
musel jet ze své pouti zpět, abych nenechal své 
kolegy z  divadelní společnosti na dvou soutěž-
ních přehlídkách ve štychu. Nakonec jsem šlapal 
29 dnů, během nichž jsem prošel podél zbytku 
hranice s  Polskem, abych se u  Mostů u  Jablun-
kova přivítal s  hranicí slovenskou a  nakonec pár 
posledních dnů již mašíroval mezi patníky česko-
-rakouskými. A byť jsem vycházel s ambicí výkon 
z první etapy překonat, musel jsem se sklonit před 
mnohem náročnějším terénem, zejména kopci 
a  srázy jeseníkovskými a  beskydskými a  ušlapal 
„pouze“ 715,1 km. Ukazuje se však, že to není to 
nejdůležitější, zda dosahujete denního průměru 
27 nebo 24,7 kilometru. Zážitků, souboje sama 
se sebou, překonávání drobných i větších překá-
žek jsem si užil i tak dost a dost. O svých zážitcích 
jsem pravidelně průběžně informoval na svém 
facebooku a bylo milé, potěšitelné, ale i zavazující, 
kolik lidí mou cestu sledovalo. Když jsem v sobotu 
15. dubna končil na nádraží v Mikulově, měl jsem 
v  součtu obou etap již našlapáno 1.525,7 km. 
Podle propočtů do cíle, opět na nádraží v Chebu 
tak zbývá přibližně 700 km, které bych chtěl zvlád-
nout v příštím roce, pokud zdraví a všechny okol-
nosti dovolí.

Nedá se na několika řádcích popsat vše, co 
jsem prožil. Když totiž během dne mnohdy více 
jak osm hodin neděláte nic jiného, než s hůlkami 
v  rukou a  ruksakem na zádech pochodujete, 
v  ideálním případě přírodou bez asfaltu a  prů-
myslu, a  máte oči otevřené, zpravidla není dne, 
aby se něco neudálo, něco vás něčím nezaujalo, 
aby myšlenky létající hlavou nedošly k nějakému 
překvapivému závěru. A vždy to byl nějaký námět 
pro mé večerní facebookovské hlášení, často 
spojené s  všemožnými zamyšleními, úvahami, 
komentáři. Nejsem žádný skaut ani mladík 
a  pohyboval jsem se převážně v  horských teré-
nech na přelomu března a  dubna, proto jsem 
nikdy ani na okamžik neuvažoval, že bych snad 
měl čundrovat a  spát venku pod širákem, či po 

krmelcích či pod stanem. Zpravidla každý den, 
jakmile jsem dorazil do cíle své túry, jsem si jako 
první bod programu vytyčil trasu na následující 
den a v předpokládaném cíli si telefonicky zajis-
til nocleh. Zatímco v  horách českých to před 
dvěma roky nebyl zásadní problém, byť tento čas 
je pro turisty nepříznivý, neboť zimní sezóna již 
skončila a letní ještě nezačala a tak mnoho uby-
tovacích kapacit je zavřených z  důvodů rekon-
strukcí, oprav, dovolených, sehnat ubytování na 
severu Moravy a pak i v některých částech Beskyd 
zdaleka nebylo jednoduché. Jak jsem ale uvedl, 
spát venku v  plánu nebylo a  nakonec jsem ho 
skutečně ani jednou nepodstoupil, byť za cenu 
drobné přepravy někam více do vnitrozemí. 
Druhý den jsem se ale vždy poctivě vrátil na místo 
včerejšího cíle a tam začal šlapat dále. Směle tedy 
mohu prohlásit, že z té dosud ušlapané cesty není 
ani 10 m, které by nebyly ušlapány, ale projety 
autobusem, či vlakem a že mezi koncovým cílem 
túry jedné a  startem túry následující není ani 
kousek volného úseku.

Občas lidé kroutí hlavou a ptají se, proč jsem 
se do něčeho takového pustil. Jednoduchá 
odpověď – prostě proto. Když jsem chystal první 
start, svůj plán jsem hojně zveřejnil a  vytvořil si 
tak poměrně velký celospolečenský tlak, abych 
si to nakonec nerozmyslel. Vím, že tehdy vzni-
kaly kolem mne diskuzní skupinky, kde se uzaví-
raly sázky, zda budu zpět za dva, nebo za tři dny 
nebo až za týden. Někdy v té době jsem seděl po 
sokolské schůzi v BIOSce na pivu se starostou naší 
sokolské jednoty Jardou Čermákem a řeč samo-
zřejmě přišla i  na mé plány a  pochod. A  Jarda 
tehdy řekl větu, kterou považuji za památnou: „Ty 
to dáš, jak tě znám, ty se dokážeš kousnout”. Stalo 
se mi během první, ale hlavně letos, v  těch šíle-
ných srázech a stržích severomoravských párkrát, 
že jsem začal uvažovat o  tom se na to vykašlat, 
sejít do nejbližší vesnice na autobus a  přestat 
se trápit. Pak se mi ale v  hlavě přehrála ta malá 
videomikrosekvence s  tím Jardovým prohláše-
ním a  řekl jsem si, že pro ukončení není důvod. 
Bolest a  únava jsou věci, které takovou cestu 
provázejí, tak netřeba jančit. Možná i proto jsem 
se dočkal pohledů na blížící se mikulovský Svatý 

kopeček a užil si pak v cíli pocitů nepopsatelných. 
Každému bych je přál, nedají se koupit. Stačí se 
ale zvednout z  kanape a  vyrazit. Třeba z  Dobři-
chovic na Skalku a pak dolů do Řevnic, druhý den 
do Karlického údolí a  na Karlštejn. Tím můžete 
začít a dáte mi hned za pravdu.

Jiří Geissler

Jak žít s cyklickou ženou a jak 
ji milovat

O tom, jak cykličnost ovlivňuje naše životy, 
emoce, energii a  vztahy, jak toho můžeme 
využít pro náš prospěch a naučit se lépe chápat 
sami sebe či neustále se proměňující ženu, jak 
zvládnout a  přijmout emoce, a  jak využít jejich 
energii pro lepší partnerství – o tom bude jedi-
nečný večer s  Katkou a  Pavlem Juřenčákovými 
1. června v  Dobřichovickém Domku. Oba mluví 
otevřeně o  svém osmnáctiletém vztahu, sdílejí 
praktické tipy a vhledy s valašskou uzemněností 
a humorem, v souvislostech života s třemi dětmi 
a prací v nadnárodní korporaci.

„Myslel jsem, že to bude o  cyklistice“, řekl 
s  nadsázkou jeden muž na začátku večera Cyk-
lická žena a  vztahy. „Otvíráte nám oči. Všechno, 
co jste nám řekli je pravda. Super!“ napsal jiný ze 
zúčastněných párů.

Více podrobností o  programu najdete na 
www.zivaradost.cz

Iveta Kučerová

Živá, krásná a bylinková

O tajemstvích ženské vitality a krásy – den zahr-
nuje omlazující cvičení s  Ivetou Kučerovou, lek-
torkou kurzů Živá a krásná a Školy pánevního dna 
a  okouzlující i  praktické setkání s  Magdalénou 
Dobromilou Staňkovou, zkušenou bylinkářkou, 
autorkou knížky Bylinky pro děti a maminky.

V sobotu 10. června na vás čeká:
 Bylinkové občerstvení
 Cvičení jógy pro ženy, se speciálními cviky 

pro oživení pánevní oblasti a  spojení se se 

Jiří Geissler na cestě kolem České republiky Nový přívěs pro dobřichovické divadelníky
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zdrojem vaší živosti, Bioenergetická cvičení 
pro uvolnění a snížení stresu a získání nové 
životní energie,

 Omlazující elixír
 Praktické tipy na sběr a  využití bylinek 

v kuchyni a pro vaši krásu
 Vytvoření osobního harmonizujícího olejíčku.

Oblíbený kurz Ivety a Magdalény Dobromily, 
během kterého rozkvetete, se uskuteční v Dobři-
chovicích již počtvrté. Více podrobností najdete 
na www.zivaradost.cz

IK

Posila pro divadelní 
společnost

Dobřichovická divadelní společnost získala 
v  uplynulých dnech významnou posilu. Nikoliv 
personální, žádná superstar se do našich aktivit 
nezapojila, pomocník je to veskrze materiální. 
Kdysi se čas od času v souboru hovořilo o nějaké 
dodávce, se kterou bychom mohli jezdit na 
zájezdy a  vozit kulisy a  všechno to harampádí 
s  tím spojené. Ta myšlenka se neujala, nicméně 
koncem roku přišel principál Petr Říha s nápadem 
pořídit vlek za auto. Oproti dodávce daleko snad-
nější údržba, minimální provozní náklady, zcela 
jiná pořizovací cena. To již svou logiku mělo 
a  v polovině března se ten nápad stal realitou. 
Největší možná varianta nebržděného přívěsu 
s  dvoumetrovou nástavbou překrytou fortelnou 
tmavě modrou plachtou s  nápaditým potiskem 
dle návrhu naší designérky Dominiky Jansové. 
Vlek, kterého si nejde nevšimnout. A jaký pomoc-
ník! Jestli doposud před každým zájezdem měl 
nejvíce starostí Karel Král s  rezervací a  zapůjče-
ním velké dodávky, spolu s  Honzou Kunou pak 
naložením všeho potřebného a  po návratu ze 
štace druhý den zase spousta práce s vykládáním 
a úklidem ložného prostoru před vrácením, teď je 
vše daleko jednodušší.

Poprvé jsme si to mohli naostro vyzkoušet při 
zájezdu na přehlídku v Sadské. Naložený vlek se 
přicvakl za auto, v  Sadské jsme ho vyložili, aby 
během našeho představení stál majestátně před 
divadlem a dělal nám reklamu a po představení 
zase pěkně do něj všechno naskládali. Protože 
náš další zájezd bude 22. dubna do Bakova nad 
Jizerou a zase s Broukem v hlavě, nemuseli jsme 
druhý den nic vykládat, jen zacouvat na parko-
vací místo, odcvaknout a  před Bakovem pouze 
zapojit a  vyrazit. Výborné nejenom z  organizač-
ního hlediska, ale i  ekonomického. Porovnáním 
půjčovného dodávky a  pořizovacích nákladů 
vleku máme investici za několik zájezdů doma. 
A to se vyplatí!

-jg-

Morana z Dobřichovického 
domku se opět pyšní druhým 
místem

První dubnovou sobotu se Dobřichovický 
domek se svou Moranou zúčastnil Slavností 
Morany v Řevnicích. Slavnostní odpoledne u řeky 
Berounky mělo bohatý program, který připra-
vuje společnost DOBNET, z.s., letos ve spolupráci 
s městem Řevnice.

Co, nebo kdo je Morana? Morana je postava 
ženy s  malovaným obličejem vyrobená napří-
klad ze slámy nebo jiného podobného materiálu, 
oblečená do ženských šatů. Naši předkové ji na 
konci zimy zapálili a hodili do řeky. Loučili se tak 
se zimním časem a vítali jaro. Tento zvyk je známý 
již z keltského období.

Naší Moranu vytvořily v  loňském roce děti 
na kroužku Tvoření 3D s  lektorkou Markétou 
Tejklovou. Letos si na Moraně daly záležet děti 
z kurzů ArteRadky Radky Charapovové a obličej 
vyšily děti z panenkování Edity Elsnicové. Oproti 
loňskému roku bylo letos v  soutěži přihlášeno 
více než jednou tolik účastníků. Odborná porota 
v čele s předsedou Davidem Drábkem, dramati-
kem a  divadelním kritikem, hodnotila 20 Moran 
a  všechny byly moc krásné. Proto si druhého 
místa ceníme. Naše Morana byla k  vidění ještě 
týden u  zámku Dobřichovice v  rámci výstavy 
dětských prací z kroužku ArteRadky Radky Chara-
povové. Ale po ukončení jarních trhů, následující 
sobotu, jsme take zahnali zimu jejím spálením 
a vhozením do Berounky.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Vernisáž a výstava ArteRadky

V neděli 2. dubna 2017 od 16 hod probíhala na 
nádvoří dobřichovickém zámku již historicky 
šestá vernisáž ateliéru ArteRadky. Na vernisáž 
přišlo mnoho obdivovatelů malých výtvarníků 
Radky Charapovové. K  poslechu i  tanci zahrála 
židovská cimbálovka Vousy.

Výstava dětských autorských prací na téma 
„Od lehkosti k  hravosti, od hravosti k  lehkosti” 
byla pro veřejnost na zámku přístupná každý den 
až do 16. dubna 2017.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Dobřichovický domek na 
Velikonočních trzích

Na trzích měl Dobřichovický domek jako každý 
rok dva stánky a tvůrčí dílnu ArteRadky.

Děkujeme všem, kdo naše stánky navštívili. 
Jako každý rok jejich výtěžek půjde na děti adop-
tované na dálku z Nepálu, kterým Dobřichovický 
domek s  Vaší pomocí platí výdaje na základní 
vzdělávání a podporu zdraví.

Děkujeme Vám!
Renáta Bartoníčková, www.dobrichovickydomek.cz

Leťánek zve na již 8. 
pohádkový les, aroma 
workshopy a jógu

Již 8. ročník Pohádkového lesa pořádá opět 1. 
května od 13 hodin rodinné centrum Leťánek. 
Tentokrát budeme společně hledat pohádkové 
bytosti, které utekly ze zaprášených knížek, které 
už nikdo nečte. Dospělí na ně nemají čas, nebo ho 
raději tráví s chytrými krabičkami, které toho umí 
pořád víc. Pohádky přitom tolik chtějí k  dětem, 
které je potřebují, aby pochopily svět kolem sebe. 
Opět se můžete těšit na den plný napětí, zábavy 
a  legrace. Asi 4 km dlouhá trasa vede z  Letů 
u  Dobřichovic do Mořinky po lesních a  polních 
pěšinách. S  sebou můžete vzít kola, koloběžky, 
kočárky atp.

Dále Leťánek na květen připravil interaktivní 
setkání na téma „Spory mezi dětmi – věčné téma 
nejen na dětských hřištích“. To se uskuteční pod 
vedením zkušené lektorky Moniky Němcové 
18. 5. v  TJ Sokol Řevnice. Dále zveme na dva 
workshopy: 25. 5. na workshop „Esenciální oleje – 
AROMA LADY“, kde si můžete vytvořit olej přímo 
Vám na míru, a  27. 5. na workshop „S lehkou 
a čistou hlavou“ se známou cvičitelkou jógy Lucií 
Königovou. Bližší informace o všech našich akcích 
najdete na www.letanek.cz.

J. Nosková

Lesní klub Studánka, Vrbská, 
Beroun

Zápisy do certifikované lesní mateřské školy Stu-
dánka na září 2017 probíhají od 2. do 8. května 
od 10:00 hod. do 11:30 hod. v  zázemí lesního 
klubu Studánka na Vrbské, Beroun. Je potřeba si 
předem zarezervovat termín. Jako registrovaná 
mateřská škola v  rejstříku MŠMT ČR přijímáme 

I tato Morana skončila v Berounce

Jeden z mnoha dětských výtvorů na výstavě 
Arteradky
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i  předškoláky. Zápisy do studijní skupiny pro 1. 
stupeň ZŠ (možnost i  pro domškoláky na určité 
dny) probíhá během května (rezervovat termín 
předem). Dne 10. května zveme na Den otevře-
ných dveří – Jak se učí v  lesní škole. Informace 
o  letních příměstských táborech a  přihlášky 
najdete na našem webu. Maminky s dětmi mlad-

šími tří let zveme do klubu Jozífek – středy od 
8:30 do 11:30 hod. Více info na webu. Těšíme se 
na Vás.

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ – Jak se učí v lese
10.5 2017, 14:30 – 18:00 hod.
Lesní škola Studánka – studijní skupina pro 

děti prvního stupně ZŠ od září 2017, Vás zve na 

interaktivní ukázku „lesní třídy“ s  naším peda-
gogem Mgr. Katkou Raškovou. Přijďte si zažít 
a  vyzkoušet „školu v  lese“. Domškoláci vítání. Je 
potřeba se předem nahlásit na email: kaccross@
seznam.cz nebo tel.: 734 333 444, více na www.
lkstudanka.cz.

Sandra Cerna

Země žabožroutů

Obecně se míní, že posměšný výraz žabožrouti 
vymysleli pro Francouze Angličané. Jestli je to 
pravda, tak měli Francouzi velké štěstí, že si jejich 
sousedé za průlivem La Manche nevzali inspiraci 
z historické události, která se odehrála roku 1204. 
Tehdy Francouzi obléhali anglickou posádku 
hradu ChateauGaillard, který postavil nad řekou 
Seinou západně od Paříže Richard Lví srdce na 
obranu Angličany ovládaného města Rouen. 
Obléhání trvalo dlouho a Francouzi nakonec hrad 
dobyli po útoku lstivě vedeném přes latríny. Jaká 
hanlivá přezdívka by z toho mohla povstat, si jistě 
dovedeme živě představit.

Dnes výraz žabožrouti sdílí v souvislosti s Fran-
couzi přinejmenším půlka světa. Přitom žabí 
stehýnka jsou ve skutečnosti výborná lahůdka. 
A  hned začerstva bych chtěl upozornit na další 
„příbuzné“, které potkáte ve francouzských 
restauracích, což jsou šneci a mořské mušle.

Ale zpět k žabám, které, zdá se, se jedí odpra-
dávna i  leckde jinde. Už Alexandr Dumas pou-
kazuje na to, že o žabím mase se zmiňují někteří 
středověcí lékaři jako o  lehkém dietním pokrmu. 
Dumas nás také informuje, že tradičně velká spo-
třeba této lahůdky je také v  Německu a  v Itálii, 
zatímco Angličané se žab štítí a nepřetržitě vymýšlí 
a  malují karikatury zobrazující francouzské žabo-
žrouty. Žabí stehýnka jsou také kulinářskou specia-
litou na jihu Spojených států, kde se často podávají 
obalované a  smažené. Je zajímavé, že ve franko-
fonním kanadském Quebecu najdeme žabí ste-
hýnka převážně v čínských bistrech. To nás přivádí 
do orientu, který je vlastně žabožroutský úplně 
celý, takže nakonec vidíme, že inspirací pro karika-
tury by měli být spíš Angličané se svým odporem 
vůči žabám. No a, přiznejme si, u nás to s konzu-
mací žabích stehýnek také není žádná sláva.

Takže pokud zavítáte do Francie a  bude pří-
ležitost, rozhodně si žabí stehýnka dopřejte. 
Na jídelním lístku jsou uvedena jako Cuisses de 

grenouilles a nejlepší úprava je ta nejjednodušší, 
restované na olivovém oleji a másle s petrželkou 
a  česnekem. Existují další recepty, namátkou 
po provensálsku se smetanou a  provensálským 
kořením, s  červenou paprikou takzvaně po špa-
nělsku, nebo s  curry po indicku, ale ta základní 
úprava je stejně nejlepší. To samé platí pro šneky 
(escargots) a mušle (moules).

V restauraci se žabí stehýnka obvykle na 
stůl servírují v  mělké kovové míse, pod níž hoří 
plamen, aby se pokrm uchoval teplý po celou 
dobu konzumace, na kterou je dobré udělat si 
čas. Nepostradatelná je také miska s  vodou na 
umytí rukou, protože pomocí příboru je konzu-
mace této lahůdky poněkud krkolomná. Přilože-
nou lžící přemístíte část porce na talíř, a  pak už 
je to práce pro prsty a ulamované kousky bagety, 
které vám prsty průběžně zbavují mastnoty, 
takže tu vodu v  misce použijete většinou až na 
konci. Trénovaný francouzský jedlík žabích ste-
hýnek, když zbaví kostičku masa, ještě ji s typic-
kým mlasknutím takzvaně vysaje. Množství, které 
vám obvykle přinesou, se může zdát přehnané, 
ale vzpomeňte si na Alexandra Dumase a  jeho 
postřeh z  četby středověkých lékařů, že žabí 
maso je pokrmem lehkým. Nejčastěji se podávají 
jako předkrm, takže opatrně s bagetou, aby zbylo 
v žaludku místo na další chody. Voda je dobrá na 
umytí rukou, ale jako nápoj nikoliv. Objednejte si 
nějaké lehké bílé víno. V  Alsasku Sylvaner nebo 
PinotBlanc, jinde nějaké místní bílé víno, které 
rozlévají do džbánku nebo karafy. Na jihu u moře 
to může být i lehké rosé. A opět to samé doporu-
čení platí pro šneky a mušle.

Na šneky narazíte ve francouzských restau-
racích dokonce daleko častěji, než na žabí 
stehýnka. Skoro všude ve vnitrozemí jsou oblí-
beným předkrmem. Nejčastěji se podávají na 
speciální pánvičce ze silnostěnné keramiky, v níž 
jsou důlky, do kterých se vejde přesně maso 
z  jednoho šneka ponořené do náprstku rozpuš-
těného másla ochuceného česnekem a  petržel-
kou. Když vám to přinesou na stůl, tak to doslova 

vře před vašima očima, vznáší se nad tím neo-
dolatelně lákavá vůně a  ta masivní keramika to 
udrží horké a  voňavé dostatečně dlouho. Pozor 
na první sousta, ať si nespálíte jazyk. Nejlepší 
je, na začátku do másla namočit malý kousek 
bagety, počkat až trochu vychladne a vychutnat 
si nejdřív tohle prosté sousto. Šnečímu masu 
odsajete horké máslo, ale i tak buďte opatrní. Až 
se sousto octne napíchnuté na speciální úzké 
vidličce s  dvěma hroty, nebojte se ještě počkat 
a  foukat, aby vychladlo na bezpečnou teplotu. 
Pak ještě nezapomeňte vytřít důlek dalším 
kouskem bagety. Někde šneky podávají v ulitách 
se speciálním nástrojem určeným k  jejich ucho-
pení. Takto upravení chladnou rychleji, vypadá to 
jaksi víc nóbl, ale schází tomu požitek z aromatu 
a  zrakový zážitek z  bublajícího horkého másla. 
Také namáčení bagety v  ulitě je problematické. 
Sečteno a podtrženo, u mne vítězí keramika.

Mušle jsou specialitou francouzského přímoří. 
Jedná se o mořské slávky, černé škeble s masem, 
které je po uvaření zbarvené lososově. Připravují 
se na bílém vínu a šalotce s posekanou petržel-
kou a  česnekem a  podávají se s  hranolky pod 
názvem Moulesfrites. Na stůl vám je přinesou 
v hrnci, v kterém se to v kuchyni dusilo. K tomu 
mísu hranolků, nakrájenou bagetu a  další mísu 
nebo hrnec na prázdné skořápky. My Češi máme 
tendenci hranolky opovrhovat jako primitivní 
„McDonaldovskou“ přílohou ale věřte nevěřte, 
k těm mušlím je to perfektní. Až se propracujete 
k báječné omáčce z vína a šalotky na dně hrnce, 
přijde na řadu bageta a v té chvíli stává se jídlo 
čirou vášní, božským zážitkem.

Na závěr ještě zpět k  žabím stehýnkům, 
kterými jsme začali: V  lázeňském městě Vittel se 
každým rokem poslední sobotu v  dubnu koná 
velký festival této lahůdky zvaný La Foireaux-
Grenouilles. Město je plné stánků, kde můžete 
stehýnka ochutnat na všechny způsoby v nefor-
mální pouliční atmosféře. Kdybyste náhodou jeli 
okolo, určitě se zastavte.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Co nového ve volejbalu

Koncem března dospěly volejbalové soutěže 
hrané v halách ke svému závěru. V následujících 
řádcích uvádíme poslední výsledky a  konečná 
umístění všech našich družstev a také pozvánku 
na některé příští akce.

Muži A, první liga
V závěrečné tabulce se naši umístili na 

sedmém místě; postoupili sice do play-off, 
ale hned v  prvním kole nepřešli přes družstvo 
Turnova. Mírnou útěchou pro naše může být to, 
že Turnov postoupil až do finále play-off, kde 
zvítězil nad vítězem základní části, družstvem 
Beskydy.

Dodejme ještě, že dobřichovičtí volejbaloví 
veteráni postoupili na mistrovství ČOS veteránů, 
které se bude hrát v květnu v Chocni; budou zde 
obhajovat loni získaný titul přeborníka ČOS.

Ženy A, první liga
V posledních dvou utkáních prohrály naše 

ženy doma s Českými Budějovicemi (0:3 a 2:3). Ve 
finálové skupině obsadily čtvrté místo za prvními 

Ivan Hlas, Olin Nejezchleba, Norbi Kováč
vystoupí 22. února v 19:30 na dobřichovickém zámku

Názory čtenářů

Sport
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Českými Budějovicemi, druhou Plzní, třetími 
Nuslemi a před pátým Brnem a šestým Žižkovem.

Muži B, krajský přebor 1. třídy
V závěrečných zápasech vyhráli naši v Kolíně 

(3:0 a  3:1) a  prohráli doma s  Benešovem (1:3 
a  1:3). V  konečné tabulce se z  devíti družstev 
umístili na čtvrtém místě za Tuchlovicemi, Bene-
šovem a Roztoky.

Starší žákyně, krajský přebor (2. výkon-
nostní skupina)

Na posledním turnaji v  Mělníku prohrály 
s Nymburkem 0:2 a s Mělníkem 1:2. V závěrečné 
tabulce skončily na osmém místě z devíti účast-
níků.

Volejbalové soutěže hrané v  halách skončily, 
ale začínají soutěže hrané na venkovních hřištích. 
Z našich družstev se to týká ženského Béčka, které 
hraje krajský přebor 2. třídy. Začíná 29. dubna 
v Lysé n. Labem a pak hraje doma 6. května s Čelá-
kovicemi, 20. května s Roztoky a 3. června s Odo-
lenou Vodou. Ještě před zahájením své soutěže 
hrálo naše Béčko na přeboru župy Jungmannovy 
a hrálo skvěle – stalo se přeborníkem župy!

S radostí dále sdělujeme, že k  volejbalovým 
družstvům přibylo družstvo nejmladších žákyň. 
Po dvouletém získávání základních volejbalových 
dovedností se přihlásily na turnaje v  tzv. barev-
ném volejbalu a hned ve svém prvním vystoupení 
byly úspěšné – na turnaji v Mělníku obsadily páté 
místo z pětadvaceti družstev!! Přijďte je povzbu-
dit i v neděli 25. června, kdy se u nás uskuteční 3. 
ročník v minivolejbalu, kterého se mohou zúčast-
nit všechny děti a volejbal si tak „vyzkoušet“.

V červnu pořádá volejbalový oddíl Sokola 
Dobřichovice dvě velké akce. Tou první je Předsle-
tový volejbalový turnaj seniorek, který proběhne 
v  sobotu 10. června. Tou druhou, která je však 
mnohem významnější, je 21. ročník mistrovství ČR 
ve volejbale seniorek, které se uskuteční ve dnech 
17. a 18. června. Připomeňme si, že nejlepší ženská 
seniorská družstva z  celé republiky uvítáme 
v  Dobřichovicích už potřetí – o  titul přeborníka 
republiky hrála u nás už v letech 2010 a 2013.

HgS

Dobřichovická divadelní 
společnost láme rekordy

Dělat divadlo je vášeň. Kdo tomu jednou pro-
padne, je navždy ztracen. Každé divadelní před-
stavení má v  sobě kouzlo okamžiku, který se 
zataženou oponou končí a v divákovi zanechá jen 
doznívající pocit. Přesto dokáže obohatit. Diváky 
i tvůrce. Je to pozoruhodné, neobyčejné, zvláštní 
prostředí, ve kterém vzniká bezprostřední spojení 
mezi hercem a divákem, kdy oba něco neopako-
vatelného prožívají.

Dělat ochotnické divadlo je dvojnásobná 
vášeň. Musí být. Divadlo je koníčkem ochot-
níků, kterým se zabývají po pracovní době. Tuto 
činnost dělají z  vlastní ochoty. Obvykle zabírá 
hodně času, energie i peněz a zasahuje do životů 
partnerů a celých rodin. Když se pak představení 

Kultura u nás i v okolí
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podaří, herci poznají, že pobavili diváky, to je 
panečku radost. A když ochotníky ocení profesio-
nální porota, to je odměna k nezaplacení!

Takovou odměnu jsme dostali v březnu a dubnu 
na divadelních přehlídkách v Rakovníku a v Sadské, 
a  to plnými hrstmi. Dobřichovická divadelní spo-
lečnost se zúčastnila s představením Brouk v hlavě 
v režii Petra Říhy nejdříve přehlídky Winterův Rakov-
ník, která se letos v březnu konala již po jednačtyři-
cáté. Rakovničtí s oblibou navštěvují tuto přehlídku, 
a tak i my jsme hráli vyprodanému hledišti. Výkon 
souboru, kromě diváků, také sledovala a hodnotila 
tříčlenná porota, složená z  těchto profesionálů: 
doc. Mgr. Milana Schejbala, PhDr. Milana Strotzera 
a MgA. Adama Doležala, Ph.D.

Slova porotců shrnul Milan Schejbal ve Zpra-
vodaji Wintrova Rakovníka:

Brouk v  hlavě patří nepochybně k  nejlepším 
komediím, které byly kdy napsány. Jsem rád, 
že mohu napsat, že inscenace Dobřichovické 
divadelní společnosti to vše v  zásadě potvrdila. 
Režisér Petr Říha velmi dobře věděl, jakou hru má 
před sebou, a hlavně dokázal zákonitosti situační 
komedie na jevišti v  drtivé většině případů rea-
lizovat. Dobře vybudované komediální situace, 
účinné načasování gagů (slovních i  situačních) 
a  konverzační lehkost jsou spolu s  nadstan-
dardními hereckými výkony (u většiny postav) 
ozdobou dobřichovické inscenace. Brouk v hlavě 
stojí a padá především s výkonem hlavního před-
stavitele dvojrole Viktor Emanuel Champsboisy/
Bouton. Je nutné říci, že Karel Král se s  touto 
dvojrolí vyrovnal výborně, projevil cit pro situaci, 
hereckou nadsázku a hlavně pro účinnou herec-
kou prudkou změnu emocí, takzvaný střih. Výkon 
Jiřího Šafránka v  roli Kamila Champsboisyho, 
Hedviky Hájkové jako Marcely Champsboisyové, 
Jany Kroupové v  roli Luizy a  Petra Bendla jako 
doktora Finache patřily rovněž k ozdobám insce-
nace. Ani ostatní však nezůstali příliš pozadu.

Principál DDS Petr Říha převzal sedm ocenění 
pro náš soubor. Cenu za herectví získali Karel 
Král a Jiří Šafránek, čestným uznáním za režii byl 
oceněn Petr Říha, za herectví Hedvika Hájková, 
Jája Kroupová a Petr Bendl a celý soubor dostal 
také čestné uznání za provedení inscenace.

Druhou přehlídkou, kam jsme přijeli s rozpus-
tilou fraškou Brouk v hlavě, byla krajská soutěžní 
přehlídka amatérských souborů Klicperovy diva-
delní dny v Sadské v dubnu. Organizátoři nás už 
při uvítání s panem starostou potěšili tím, že „na 
DDSku se lístky prodávají a  že bude plno“. Hráli 
jsme jak o život a po představení si vyslechli hod-
nocení tříčlenné odborné poroty (Mgr. Lenka Láz-
ňovská, MgA. Sylvie Rubenová a PaedDr. František 
Zborník). Porotci ocenili tvůrčí přístup a  nové 
nápady režiséra a  herců v  tak klasické a  dobře 
známé komedii jako je právě Brouk v hlavě.

A jak to všechno dopadlo? Ze šesti hlavních 
cen jsme získali čtyři – Petr Říha hlavní cenu za 
režii, Karel Král hlavní cenu za dvojroli Bouton/
Chamsboisy, Jiří Šafránek hlavní cenu za roli 
Kamila Chamsboisyho, DDS hlavní cenu za insce-
naci hry a ještě navíc Petr Bendl čestné uznání za 
roli doktora Finache. Kromě toho jsme byli přímo 
nominováni na národní přehlídku do Vysokého 
nad Jizerou – Krakonošův divadelní podzim.

Tím jsme zlomili rekord dosavadních úspěchů 
Dobřichovické divadelní společnosti od jejího 
vzniku.

Brouk v hlavě v režii Petra Říhy



17

4/2017

Je to pro nás opravdu velká radost, také 
závazek a motivace k nové tvorbě, abychom stále 
mohli očarovávat sebe i  naše diváky tím tajem-
ným kouzlem, jakým divadlo je.

Těšíme se na vás v  létě při Dobřichovických 
divadelních slavnostech 2017!

KFV

Divadelní čaj na Václaváku

Ten, kdo strávil večer 2. dubna v  Praze v  divadle 
Rokoko, si opět plnými doušky vychutnával 
„Mátový nebo citron“, podávaný dobřichovickým 
hereckým souborem. Tato francouzská komedie 
P. Haudecouera v režii Petra Říhy sklízí zasloužené 
ovace. Velice vstřícný a milý přístup všech v Rokoku, 
dobrá nálada a téměř vyprodané hlediště mělo vliv 
na to, že se představení zase velmi povedlo. Reakce 
jednoho z diváků nás hodně moc potěšila:

„Přátelé, včera jsme byli na představení „Mátový 
nebo citron“. Stručně – přišli jste o zásadní zážitek! 
Vzhledem k  počasí a  agrotechnickým lhůtám se 
nám moc nechtělo, ale jsem moc rád, že jsme vyra-
zili. Zejména 2. poločas byl takovej nával, že jsem 
smíchy už nemohl dýchat. Skutečně, bez přehánění, 
bylo to dokonalý a  „nej“ z  toho, co jsem poslední 
dobou viděl. Za nás navrhuju, až budou hrát příště, 
tak udělat vánoční představení klidně třeba v září. 
Kultuře zdar a dobrý zvlášť.“

Asi nějaká firma s  dobrým vkusem. To by 
potěšilo přeci každého, že?!

Díky všem hercům i divákům.
Alena Říhová

Jsme Vaše ZUŠka, prožijte 
s námi celý den – aneb ZUŠ 
Open v Dobřichovicích

V úterý 30. května 2017 se v celé České republice 
uskuteční první ročník celostátního happeningu 
ve veřejném prostoru na podporu základních 
uměleckých škol ZUŠ Open. Zapojení umělec-
kých škol z  celé republiky v  jeden den do spo-
lečné akce je stěžejním projektem Nadačního 
fondu Magdaleny Kožené, jehož hlavním poslá-
ním je právě podpora uměleckého vzdělávání.

Světoznámá česká mezzosopranistka Mag-
dalena Kožená, neúnavná propagátorka české 
kultury v  zahraničí a  maminka tří dětí, má i  díky 
mezinárodnímu srovnání zcela jednoznačný 
pohled: „Základní umělecké školy tvoří kořeny 
naší kulturnosti, naší lásky k umění. Ve světovém 
měřítku jsou zcela unikátním vzdělávacím systé-
mem, který je třeba hýčkat, rozvíjet a podporovat.“

ZUŠ Open bude jedinečná svým rozsahem. 
Do letošního prvního ročníku se zapojilo již neu-
věřitelných 355 základních uměleckých škol.

Díky této akci budou mít jednotlivé základní 
umělecké školy možnost veřejně prezentovat 
výsledky práce svých žáků ve všech oborech 
a  to od hudby a  tance přes výtvarné umění až 
po literárně-dramatický obor. Po celé republice 
se na náměstích, v  ulicích, kulturních domech 
a  dalších veřejných místech v  úterý 30. května 
rozezní hudba a zpěv, odehrají se taneční i diva-
delní představení a  proběhne nespočet výtvar-
ných výstav. Hlavními protagonisty výjimečného 
projektu ZUŠ Open budou samotní žáci, studenti 

a celé umělecké soubory základních uměleckých 
škol, kteří pod vedením svých pedagogů připraví 
bohatý program pro širokou veřejnost.

Systém základního uměleckého vzdělávání 
v České republice nemá v mezinárodním měřítku 
obdoby. V  současné době u  nás funguje 488 
základních uměleckých škol, ve kterých studuje 
247 tisíc žáků. Aktuálně nabízejí čtyři základní 
obory – hudební, taneční, výtvarný a  literárně-
-dramatický. V  letech 1961 – 1990 nesly název 
Lidové školy umění. „Lidušky“ a  „zušky“ jsou 
natolik tradiční součástí naší kulturní identity, 
že jsou a  byly chápány širokou veřejností jako 
zcela přirozená součást života společnosti. Přesto 
se čas od času zpochybňuje jejich význam. 
Umělecké školství je nenahraditelnou součástí 
procesu dětského zrání. Kromě výuky umělec-
kých oborů umělecké školy objevují a  pěstují 
v dětech potenciál osobní tvorby a citlivého umě-
leckého vnímání, který posléze mohou zúročit 
v mnoha oblastech svého života. Děti tráví v ZUŠ 
svůj volný čas dobrovolnou smysluplnou činností 
a  pravidelnou letitou docházkou rozvíjejí svůj 
talent. Děti se učí na sobě systematicky pracovat, 
což v  dnešní době orientované spíše na pasivní 
zábavu je více než žádoucí. Stejně tak je v dnešní 

přetechnizované době důležité dětem ukázat 
sílu společného hudebního projevu a  prožitku 
a  radosti z  hudby jako takové. Dítě získá pro-
střednictvím umělecké tvorby vlastní, dlouho-
dobou zkušenost, která promění jeho vnímání 
umění pro celý život. Naučí se prakticky trénovat 
dovednosti a zároveň vyjadřovat prostřednictvím 
umění svoje pocity a emoce. Základní umělecké 
školy jsou také první a nejdůležitější institucí, kde 
získávají nadané děti možnost kvalitně rozvíjet 
svůj talent a  dovést jej až ke specializovanému 
hudebnímu studiu a  následné profesionální 
kariéře. Kvalita učitelů často přímo rozhoduje 
o budoucnosti talentovaných žáků a zdaleka ne 
všichni rodiče si mohou dovolit drahé soukromé 
studium.

Téměř každý umělec na začátku své kariéry 
začínal v  základní umělecké škole (dříve 
v  lidušce) a  pod vedením svých pedagogů se 
postupně formovala jeho cesta osobního tvůr-
čího procesu i  profesionální kariéry. Podpořit 
dnešní děti a  podělit se s  nimi o  své zkušenosti 
se rozhodli kromě patronky projektu paní Mag-
daleny Kožené a spolu patrona Davida Marečka, 
ředitele České filharmonie, i další úspěšní umělci. 
Celostátní happening základních uměleckých 

Nejmenší zpěváčci souboru Chorus Angelus
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škol ZUŠ Open tak získal garanty za jednotlivé 
obory. Za taneční obor jsou to slavní tanečníci Jiří 
a Otto Bubeníčkovi. Výtvarný obor na základních 
uměleckých školách podpoří designér a pedagog 
na Vysoké škole uměleckoprůmyslové Maxim 
Velčovský. Do třetice literárně-dramatický obor 
získává patrona v osobnosti režisérky Alice Nellis, 
která sama strávila v  základní umělecké škole 
podstatnou část svého dětství a nyní pravidelně 
režíruje pořady pro děti s Českou filharmonií.

ZUŠ Dobřichovice připravila celodenní pestrý 
program, z  kterého si určitě vybere každý (viz. 
plakát v tomto čísle Infolistů). V dopoledních hodi-
nách proběhnou hudební představení pro děti 
z mateřských a základních škol z okolí a to v 10.00 
přímo v  prostorách MŠ Dobřichovice a  v 10.30 
v  sále kina Řevnice, kde naši žáci vystoupí spolu 
se svými kamarády ze sousední ZUŠ Řevnice. Od 
dopoledních hodin bude možnost navštívit 
výstavu našeho výtvarného oboru v  sále zámku 
Dobřichovice. Můžete též přijít k  nám do školy 
(Lomená 159) a  osobně nahlédnout přímo do 
hodin našich žáků a to v čase mezi 13.00 – 16.00 
hodinou. Podvečer bude patřit třem hudebním 
koktejlům. V 16.00 v Café Galerie Bím, 16.30 v Café 
Černý dorty a  17.00 ve Vinárně La Fontana. Na 
těchto kratších koncertech budete mít možnost 
vyslechnout zhruba půlhodinový program, v jehož 
průběhu si můžete třeba vychutnat dobrou kávu, 
čaj nebo si pochutnat na specialitách těchto 
podniků. Vyvrcholením celého dne bude večerní 
slavnostní koncert v 19.00 hodin na nádvoří zámku 
Dobřichovice, kde pod širým nebem zahraje naše 
Dobřichovická komorní filharmonie pod taktov-
kou dirigenta Dušana Navaříka. Uslyšíte známé 
písničky v dílny J. Suchého a  J. Šlitra, dále J. Vos-
kovce, J. Wericha a  J. Ježka. Zpívat budou žáci 
našeho pěveckého oddělení za podpory dámské 
vokální skupiny Cabinet z Dobřichovic. Dále zazní 
skladby S. Joplina a  G. Gershwina, sólo na klavír 
zahraje Alžběta Bartoníčková.

Přijďte nás podpořit svou účastí. Budeme se 
na vás všechny 30. května 2017 těšit.

Vaše ZUŠKA – E. Koblížková

Chorus Angelus zve na černo-
šický JazzFest a ZUŠ Open

Ve čtvrtek 25. května se Dětský pěvecký sbor 
Chorus Angelus chystá na své další vystoupení, 
tentokrát do černošického ClubKina, kde od 17 
hodin zazpívají větší děti z  koncertního oddělení 
a přípravky A pod vedením umělecké vedoucí Jany 
Egemové a k nim se připojí naši nejmenší z Cho-
rálku Černošice. Ti se svou sbormistryní Ludmilou 
Plzákovou v rámci celorepublikové akce ZUŠ OPEN 
vystoupí v úterý 30. května u Mokropeské kapličky 
v dopoledních hodinách pro školkové děti.

Dobřichovický Chorálek na začátku dubna 
úspěšně vystoupil na tradičních Jarních trzích na 
dobřichovickém zámku spolu se svou sbormist-
ryní Zorou Strnadovou (viz foto). Jak je vidět, letos 
se nám přihlásilo více chlapců-zpěváčků, ale při-
jímáme rovněž děvčata. Zkouší se každé pondělí 
v základní škole v Raisově ulici od 14 do 15 hodin. 
Na léto se už pilně připravujeme s týdenním sou-
středěním, tentokrát jedeme do Jizerských hor.
Simona Kysilková Šnajperková, předsedkyně spolku

www.facebook.com/sborchorusangelus

Dračí lodě a dobřichovický 
kros půlmaraton proběhnou 
v sobotu 6. května

Letos o  prvním květnovém víkendu proběhne 
v Dobřichovicích jubilejní 5. ročník závodudračích 
lodí.Před pěti lety jsme zkusili, jestli se lodě budou 
líbit a  zdase posádky zaplní. Tehdy byl termín 1. 
května, což byla středa po čarodějnicích, tudíž 

Středa 17. května v 19:30, 
zámek – koncert
Jan Spálený (z ASPM) trio

Předprodej v Infocentru

Sobota 20. května, centrum 
města a ul. 5. května
Dobřichovická degustační 
míle

Po celý den a večer
Corvette Bohemia Rally v 17:30

Sobota 27. května 8:00 – 
12:00, u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

Sobota 27. května v 15:30, 
DODO 
Letní závěrečná slavnost 
Dobřichovického domku

Zájmové kroužky předvedou své akti-
vity, uvidíme například divadlo a tanec.

Úterý 30. květnav budově ZUŠ 
a na zámku. ZUŠ Open

První ročníkcelostátního happeningu 
pro podporu základních uměleckých 
škol. Zapojení uměleckých škol z celé 
republiky v jeden den do společné 
akce je stěžejním projektem Nadačního 
fondu Magdaleny Kožené, jehož hlavním 
posláním je právě podpora uměleckého 
vzdělávání. Podrobný program uvnitř IL.

Připravuje se: Královský 
průvod a Noc na Karlštejně

Kulturní centrum města Dobřichovice: 
kultura@dobrichovice.cz
Dobřichovický domek www.
dobrichovickydomek.cz
Infocentrum: 778 772 498 otevřeno 1. 4. 
– 31. 10. 13 h – 18 h denně mimo úterý

Dobřichovická 
kultura v květnu

Výstavy

Café galerie Bím 17. března – 31. 
května POP ART umělecký směr, který 
se prvně objevil zhruba v polovině 
50. let a dominoval pak zejména v 60. 
letech; byl ovlivněn populárníhudbou 
a komerčním uměním. Díla Andyho 
Warhola a mnoha dalších.

Zámek 22. 4. – 14. 5. Cesta Ludvíka 
Vaculíka z Řehonůřky do Prahy a zpět 
(fotografie ze šuplíků Vaculíkovy rodiny 
a Jankovy ilustrace tátovým knížkám).

Výtvarné práce dětí z výtvarné školy 
Martiny Fojtů 19. – 28. května – zámek.

Výtvarné práce dětí z dobřichovické 
ZUŠ 30. května – 7. června – zámek.

Sobota 6. května na Berounce
Dračí lodě

Prezence v 10 h, první start v 11 h

Sobota 6. května, zámek 
(start). Dobřichovický kros 
půlmaraton + 10 km pro 
každého + 1 km pro děti

Prezence děti do 10 let v 9:30, start 
v 10:00, prezence ostatní 10:00, start 
v 10:45

11. května v 19 h, ateliér ak. 
malířky Dany Puchnarové

Beseda z cyklu výtvarné umění a my 
– Naivní umění a výtvarné techniky 
pro začátečníky. Součástí besedy bude 
i projekce filmu o malíři Henri Rousseau

Sobota 13. května 8:00 – 
12:00, u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

Sobota 13. května 14:00 – 
17:00 u skautské klubovny 
v areálu Sokola
Skautská Lukoláda

Soutěže o ceny pro děti všech kategorií, 
spousta disciplín, např. hlavolamy, tram-
polína, kreslení, ale hlavně střílení z luku.
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obavy z malé účasti a návštěvnosti byly na místě. 
Anipočasí se netvářilo příliš jarně–zataženo,vě-
trno a teplota okolo 13˚C. To k vodním hrátkám-
zrovna nelákalo ani otrlejší povahy.Další zděšení 
přišlo při pohledu na startovní listinu čtrnáct

dní před startem.Neustále jsme bojovali 
s  myšlenkou vše odvolat. Nakonec se alepočasí 
umoudřilo a  po krásných prosluněných deseti 
dnech nám spadl kámen ze srdce–startovní 
listina se naplnila. Na první ročník se zaregistro-
valo plných devatenáctposádek a  my nevěděli, 
zda takový nápor vůbec ustojíme. Vše se ale 
podařilo.Unavení a vysílení jsme uklidili prostory 
zázemí a okolí startoviště.

Druhý ročník probíhal v  podobném duchu,-
dokonce několik posádek ještě přibylo.Navzdory 
opětovným obavám o  termín konání nám byl 
Českou asociací dračích lodí přidělen termín na 
druhý víkend v  květnu.V pátek tréninkovéjízdy, 
v  sobotu naostro hned od rána.Famózní počasí 
podtrhlo opět vydařenou akci. I spolupráce s oslo-
venými místními i přespolními firmami tentokrát 
probíhala neobvyklehladce. Třetí ročník začal jako 
již tradičně bojem o  termín.Povedlo se a  termín 
jsme vevelké konkurenci pořadatelů obhájili.
První semínko pro další ročník bylo zaseto. Poku-
sili jsme se vše ještě vylepšit,zpříjemnit zázemí 
jak pro závodníky, tak pro fanoušky.Zajistili jsme 
větší plochupro stánky a navýšili kapacitu toalet.I 
počasí vyšlo. Ten kdo neměl pokrývku hlavy a slu-
neční brýle, večer po západu slunce těžce litoval. 
Bohužel i mne tato nehoda postihla, díky mé pleši 
jsem trpěl jako zvíře. Ale opět to stálo zato.

Čtvrtý ročník vyšel na 30. duben. Celý den 
u vody a večer hurá na čarodějnice, no nejistákom-
binace.Lidi nebudou chtít závodit, do toho odjezdy 
na chaty, to budepropadák, říkali jsme si.Jaké však 
bylo naše rozčarování,když po uzávěrce přihlášek 
byl stanoven novýrekord,plných 27 posádek. Začali 
na mne jít mdloby. Kam ty lidi všechny nacpeme? 
A jak se budou střídat posádky? Poslední tři dny 
před startovním výstřelem jsme téměř nespali. 
Ale vše bylo připraveno a  dračí závodníci mohli 
opět bezpečné zabořit pádla do líně se pohybující 
hladiny Berounky a pořádně jirozčeřit.Tak to bylo 
k připomenutí historie.

Pro letošní ročník mámepřipravenou novinku 
pro naše nejmenší.Připravujeme otevřít kategorii 
junior proděti od deseti let. Navázali jsme spolu-
práci se základní školu v Rudné a v Mníšku pod 
Brdy a chceme ještě oslovit naší dobřichovickou 
základní školu.Když mohoupádlovat rodiče, děti 
přece nemusí sedět na břehu a jen fandit.

Letošní pátý ročník vychází na 6. května, kdy 
se zároveň poběží tradiční dobřichovický kros 
půlmaraton. Z technických důvodů jsme nemohli 
termíny od sebe oddělit, proto jsme se s organi-
zátory, mezi které patří i město, dohodli na vzá-
jemné spolupráci. Vzájemně se budeme snažit 
o  ohleduplnost s  přihlédnutím nato, že část 
trasy půlmaratonu bude probíhat v  těsné blíz-
kosti našeho přístupu k zázemí.Důrazně žádáme 
všechny příchozí a kolemjdoucí, abyrespektovali 
pokyny pořadatelských služeb, které se budou 
snažit nelehkou situaci zvládnout ku prospě-
chu všech.Je to úkol nelehký a  proto věřím ve 
vašíspořádanost a pochopení.

Těšíme se hojnou účast posádek i  fanoušků 
našeho dračího sportu.
Za pořadatele vás srdečně zdraví Miroslav Ostrýt, AK Na nádvoří zámku se sešli rodiče s dětmi, které se pochlubily svými uměleckými díly z dílny Arteradky
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Fotografie z představení Placatá země

Nabízíme k pronájmu 
nebytový prostor (dříve 
Biopotraviny) v přízemí 

domu v Černošicích
v Karlštejnské ulici 252, o velikosti 

50 m2, včetně zázemí a příslušenství.
Jedná se o atraktivní, rušné místo 
pár kroků od nádraží Černošice, 

naproti autobusové zastávce, hned 
vedle cukrárny.

V okolí je řada obchodů a služeb 
(Komerční banka naproti, několik 

restaurací, řeznictví, Albert, 
bankomaty atd.).

V případě zájmu volejte: 739 907 257

VOLNÉ PRACOVNÍ MÍSTO 
Město Černošice přijme na 

volná pracovní místa pracovník 
Technických služeb města 
(2 pozice) a dále strážníka 

Městské policie. 
Bližší informace naleznete na 

www.mestocernosice.cz, v kolonce 
úřední deska – volná pracovní 

místa,
nebo u Mgr. Šárka Slabihoudková, 

tel: 221 982 522, sarka.
slabihoudkova@mestocernosice.cz

B e a u t y  &  Ca re 
L a ď k a

O C  Le t y
kosmetika, pedikúra, manikúra, 

prodlužování řas, lymfatické 

masáže, reflaxologické masáže

Tel.724 185 288

Těším se na Vaší návštěvu.

Hledám bydlení, 
podnájem, 

v klidném prostředí 
v Dobřichovicích 

a blízkém okolí
Pracuji v místním Dětském domově, 
jsem nekuřačka, nový domov hledám 

pro sebe a kočku Julii
Jana Fidrichová, tel. 728 519 767
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ZŠ Černošice přijme od 1. 9. 2017 na plný 

úvazek kvalifikované učitele Čj, Aj, Šp, M a Hv.
Zároveň přijme kvalifikovaného učitele 1. stupně.

Životopisy zasílejte na adresu
lzhoufova@zscernos.cz

Mladá rodina koupí v Dobřichovicích 
na levém  břehu Berounky nemovitost 

se zahradou
Dům, domek, chatu, chatku.

Nabídky volat na tel. 774 098 815

Velkoobchod potraviny, drogerie ve Velkotržnici Lipence, Praha 5, přijme

POKLADNÍ – PRODAVAČ(KA)
jednosměnný provoz pondělí-pátek

ADMINISTRATIVNÍ PRACOVNÍK
administrativní práce, zadávání příjmů do skladového systému

SKLADNÍK
jednosměnný provoz pondělí-pátek

VÝKUP OBALŮ – ČÁSTEČNÝ ÚVAZEK
vhodné i pro důchodce – 6 hodin denně

všechny pozice mají 1x za 3 týdny sobotní směnu 6:30–13:00
Tel. 777 66 1111, 608 777 977 po 14. hodině
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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ŘEVNICE

Země je placatá
Město Řevnice uvádí zahajovací představení 
sezóny 2017 muzikál „Země je placatá nebo 
tě zabiju!“ Hraje Divadlo Kampa. Přibližuje 
s  humorem historii námořních objevů a  pobaví 
nejen školní mládež.

Lesní divadle v Řevnicích, dne 29. května od 
10:30 hodin. Občerstvení zajištěno!

VS

V řevnickém Lesním divadle se představí 
vodník Čochtan s Divotvorným hrncem
Řevnická dětská lidová muzika Notičky se po 
dvou letech vrací k divadlu, tentokrát se slavným 
muzikálem Divotvorný hrnec. Po úspěšných 
představeních Ať žijí duchové! a  Balada pro 
banditu se tak letos v lesním divadle po dva červ-
nové víkendy bude prohánět vodník Čochtan, 
známý z české verze muzikálu, jejímž autorem je 
Jan Werich.

Stejně jako u  předešlých dvou produkcí 
vsadily Notičky na osvědčené obsazení – role 

Čochtana se ujme Alexandr Skutil, Diana Šeplavá 
zahraje Káču, Roman Tichý jejího otce Josefa Mar-
šálka a  Jiří Nikodým se tentokrát představí jako 
senátor KetsMetsRandall – hlavní to „záporák”. 
Novou tváří souboru je Ondřej Nováček v  roli 
prvního milovníka WoodyhoRychtarika.

Hudbu BurtonaLanea pro Notičky upravil 
Jan Martínek, který pro účely představení sesta-
vil dvanáctičlenný orchestr s mocnou dechovou 
složkou.

Premiéra Divotvorného hrnce se chystá na 
pátek 9. června od 19:00. Reprízy pak budou 
k  vidění 10. června od 19:00 a  11. června od 
17:00. Stejné schéma platí i pro další víkend: 16. 
a  17. června od 19:00, 18. června pak od 17:00. 
Pokud červnová představení nestihnete, nezou-
fejte, další reprízy se chystají na polovinu letoš-
ního září.

Jan Flemr

sobota 13. a 27. 5. od 8 – 12 hod.


